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SPIS TREŚCI 

 
 

Lp. Temat Numer 

strony 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany 1 – 4 

i 30 – 31 

2. Interpelacje Radnych 4 – 7 

3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych 7 – 8 

4. Stwierdzenie wygaśnięcia mandatu radnego 8 – 12 

5. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 40 położonego 

w budynku nr 2 na os. Szkolnym w Krakowie 

12 

i 31 

6. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 3 położonego  

w budynku nr 29 na os. Krakowiaków w Krakowie 

12 

i 31 

7. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 112 położonego 

w budynku nr 1 na os. Słonecznym w Krakowie 

12 

i 32 

8. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Miejskiej Kraków położonego w budynku mieszkalnym przy ulicy 

Zamkowej nr 9 wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem 

w nieruchomości wspólnej 

13 

i 32 

9. Utworzenie przez Gminę Miejską Kraków wspólnie  

z Województwem Małopolskim spółki akcyjnej Kraków – Nowa Huta 

Przyszłości Spółka Akcyjna 

13 

i 32 

10. Wyrażenie zgody Stowarzyszeniu Przyjaciół Harcerstwa z siedzibą w 

Krakowie ulica Karmelicka 31 na nieodpłatne umieszczenie herbu 

Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa na sztandarze / proporcu 

w związku z przygotowywanymi obchodami XV-lecia działalności 

13 

i 32 

11. Wyrażenie zgody Marianowi Dworakowi prowadzącemu  działalność 

gospodarczą pod nazwą Firma Handlowo – Usługowa Marian Dworak 

z siedzibą w Mogilanach, Gaj Pogórze 20, na nieodpłatne 

umieszczenie herbu Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa na 

wybijanym medalu pamiątkowym 

13 – 14 

i 32 

12. Zmiana uchwały nr LXIX/1004/13 Rady Miasta Krakowa z dnia  

13 marca 2013 roku w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania 

14 

i 32 

13. Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na obszarze 

Gminy Miejskiej Kraków 

14 – 15 

i 32 – 33 

14. Skarga na działania Zarządu Budynków Komunalnych w Krakowie 15 

i 33 

15. Skarga na działania Prezydenta Miasta Krakowa 15 – 16 
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i 33 

 

16. Skarga na działania Prezydenta Miasta Krakowa 16 

i 33 

17. Skarga na działania Prezydenta Miasta Krakowa 16 – 17 

i 33 

18. Przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej 

Kraków dot.  udziału Krakowa w staraniach o organizację Zimowych 

Igrzysk Olimpijskich oraz Paraolimpijskich 

17 

i 18 – 28 

i 33 

19. Przyjęcie programu osłonowegeo dotyczącego udzielania 

mieszkańcom Gminy Miejskiej Kraków pomocy w zakresie 

dożywiania 

17 – 18 

i 33 – 34 

20. Przeprowadzenie konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy 

Miejskiej Kraków dotyczących koncepcji organizacji Zimowych 

Igrzysk Olimpijskich i Paraolimpijskich w 2022 r. 

34 

21. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 73 położonego 

w budynku nr 14A przy  ulicy Jaremy w Krakowie 

 

22. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 29 położonego 

w budynku nr 6 na os. Szklane Domy w Krakowie 

28 

23. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania  zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 25 położonego 

w budynku nr 17 na os. Wysokim w Krakowie 

28 – 29 

24. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 60 położonego 

w budynku nr 12 przy ulicy Teligi w Krakowie 

29 

25. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 60 położonego 

w budynku nr 20 przy ulicy Celarowskiej w Krakowie 

29 

26. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 13 położonego 

w budynku nr 12 przy ulicy Miłkowskiego w Krakowie 

30 

27. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 39 położonego 

w budynku nr 14 przy ulicy Teligi w Krakowie 

30 

28. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXI/229/11 RMK z dnia 6 lipca 2011 

roku w sprawie  ustalenia strefy płatnego parkowania, ustalenia opłat 

za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych  

w strefie płatnego parkowania, wprowadzenia opłaty abonamentowej 

dla niektórych użytkowników dróg oraz sposobu pobierania tych opłat 

34 

29. Oświadczenia, komunikaty 35 

30. Zamknięcie sesji 35 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Proszę o sprawdzenie obecności. Proszę o udział w sprawdzeniu obecności. Nieobecny Pan 

Rafał Komarewicz, pozostałe osoby są obecne. 

 

Szanowni Państwo! 

Otwieram XCV zwyczajną Sesję Rady Miasta Krakowa. Serdecznie witam Panie i Panów 

Radnych. Stwierdzam kworum uprawniające Radę do podejmowania uchwał. Serdecznie 

witam Pana Sekretarza, Pana Skarbnika oraz urzędników miasta Krakowa. Witam wszystkich 

przybyłych na dzisiejszą Sesję, w szczególności młodzież z II Gimnazjum Małopolskiego 

Centrum Edukacji w Krakowie, Gimnazjum Nr 77 w Krakowie, Gimnazjum Nr 36 w 

Krakowie oraz Centrum Młodzieży im. Henryka Jordana realizującego projekt „Uczeń, 

Obywatel”, serdecznie witamy młodzież. Zanim przystąpimy do spraw formalnych. 

Szanowni Państwo! 

8 stycznia odeszła Pani Barbara Niemiec, legenda Małopolskiej Solidarności, nauczycielka 

akademicka i pedagog, współpracownica niezależnych mediów, współpracująca z 

samorządem miasta Krakowa. Za zasługi dla wolności, prawdy i sprawiedliwości została 

odznaczona Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski i Medalem Niezłomnym w 

Słowie. Uczcijmy Pamięć tej Wspaniałej, Dzielnej, Zasłużonej Osoby minutą ciszy.  

Szanowni Państwo, informuję Państwa Radnych, że stenogram i protokół z XCII Sesji to jest 

z 4 grudnia, jest do wglądu w Kancelarii Rady, pokój 201. Czy do protokołu z Sesji XC z dnia 

20 listopada są uwagi? Jeżeli nie ma protokół zostanie podpisany. 

Szanowni Państwo przypominam o  obowiązku elektronicznego zgłaszania interpelacji przez 

tych z Państwa Radnych, którzy zamierzają je zgłosić na dzisiejszej Sesji oraz o obowiązku 

doręczenia Przewodniczącemu swojej interpelacji na piśmie zgodnie z odpowiednim 

paragrafem Statutu. Informacje międzysesyjne. Informuję Państwa, że do Przewodniczącego 

Rady Miasta wpłynęły pisma: 

1. Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą z dnia 3 stycznia 2014, która orzeka o 

stwierdzeniu nieważności uchwały Rady Miasta z dnia 4 grudnia w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości w części dotyczącej zapisu paragraf 1 

ust.1 pkt 2 lit. m/. Rzecz dotyczy specjalnego podatku dla nieruchomości, w których 

są stołówki. 

2. Szanowni Państwo, Radni Miasta Krakowa, na Państwa skrzynki mailowe zostało 

przesłane oświadczenie podatkowe za rok 2013. Oświadczenie należy wypełnić w 

sytuacji gdy w 2013  roku uległ zmianie identyfikator podatkowy z PESEL na NIP np. 

Wypełnione oświadczenia, to chodzi o oświadczenie podatkowe, proszę złożyć do 

sekretariatu Rady Miasta do 15 styczna, to jest ważne w związku z rozliczeniami i nie 

tylko, które będziemy robili. 

3. Informuję także Państwa Radnych, że w sekretariacie, pokój 202, są do odbioru 

identyfikatory postojowe na rok 2014. Jednocześnie informuję, że warunkiem wydania 

będzie zwrot identyfikatorów za rok 2013. 

Informacja na temat skarg. Od ostatniej informacji na XCIV Sesji Rady Miasta z 18 grudnia 

wpłynęło 6 skarg. Skargi te będą przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta, która 

zadecyduje o sposobie ich dalszego procedowania. Teraz informacje dotyczące porządku 

obrad.  Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 dla projektów, które będą dzisiaj rozpatrywane w 

trybie jednego czytania wyznacza się termin zgłaszania autopoprawek do rozpoczęcia 

czytania, a termin zgłaszania poprawek do czasu zakończenia dyskusji. Na dzisiejszej Sesji 

dotyczy to następujących jednoczytaniowych projektów uchwał: 

1. Druk 1607, wyrażenie zgody Stowarzyszeniu Przyjaciół Harcerstwa na umieszczenie, 

na nieodpłatne umieszczenie herbu. 
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2. Druk 1608, wyrażenie zgody Marianowi Dworakowi prowadzącemu działalność 

gospodarczą na nieodpłatne umieszczenie herbu miasta. 

3. Druk 16010, zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

4. Druk 1616, wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na obszarze gminy miejskiej. 

5. Druk 1683, skarga na działanie Zarządu Budynków Komunalnych. 

6. Druk 1603, skarga na działanie Prezydenta. 

7. Druk 1604, skarga na działanie Prezydenta. 

8. Druk 1605, skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

9. Druk 1611, ustalenie kierunków działania dla Prezydenta dotyczących dobrej i 

bezpiecznej edukacji w gminie miejskiej. 

10. Druk 1614, przeprowadzenie konsultacji dotyczących udziału Krakowa w staraniach 

na organizację Zimowych Igrzysk oraz Igrzysk Paraolimpijskich. 

11. Druk 1622, przyjęcie programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom 

gminy miejskiej Kraków pomocy w zakresie dożywiania. 

 

Informuję Państwa, iż na podstawie paragrafu 34 ust. 3 Statutu pisemny wniosek co najmniej 

1/10 ustawowego składu Rady to jest 5 Radnych lub Prezydenta zawierający uzasadnienie, 

złożony najpóźniej do końca dyskusji Rada może zdecydować o rozpatrzeniu wyżej 

wymienionych projektów uchwał w trybie dwóch czytań. 

 

Szanowni Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji został ustalony przez Przewodniczącego 

Rady Miasta Krakowa. Informuję, że w trybie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym 

do porządku obrad zostały włączone projekty uchwał Prezydenta według druku 1622, to jest 

przyjęcie programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom gminy miejskiej 

Kraków pomocy w zakresie dożywiania. 

I teraz sprawy porządku obrad. Czy Prezydent, Komisja lub Grupa 5 Radnych chciałaby 

zgłosić propozycje zmian do porządku obrad w trybie przewidzianym przez Statut. W imieniu 

Pana Prezydenta nie ma nic, w imieniu Komisji nie ma nic, w imieniu Grupy Radnych? 

Po pierwsze ja chciałem wprowadzić do porządku obrad i rozpatrzyć jako sprawę nagłą 

projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego. Sprawa Państwu jest 

znana, musi być ze względu na przepisy przez Radę rozpatrzona i uprzejmie Państwa proszę o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały według druku 1629 w tej sprawie. I to 

jest sprawa pierwsza. Sprawa druga Pan Radny Urynowicz. 

 

Radny – p. T. Urynowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

W imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej proszę o wprowadzenie do porządku 

obrad druku Nr 1630 o przeprowadzeniu konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy 

miejskiej Kraków dotyczących koncepcji organizacji  Zimowych Igrzysk Olimpijskich i 

Paraolimpijskich w 2022 roku. Ten projekt jest jakby uzupełnieniem dokumentu 

przygotowanego przez naszych kolegów po prawej stronie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pani Barbara Nowak bardzo proszę. 
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Radna – p. B. Nowak 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Chciałam prosić o zdjęcie z porządku obrad druku 1611 w sprawie ustalenia kierunków 

działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących dobrej i bezpiecznej edukacji w 

mieście Krakowie, a to dlatego, że Pan Prezydent Matusz na wczorajszej Komisji Edukacji 

poprosił mnie o przeniesienie procedowania tego druku, widzi możliwość rozmowy na temat 

powrotu stołówek szkolnych i dlatego zaczynamy rozmowy, zaczynamy dyskusję, proszę o 

zdjęcie tego druku, aż do czasu, kiedy na Sesji będzie mógł z nami rozmawiać Pan Prezydent 

Matusz. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Rozumiem, że jest wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały według 

druku 1611, czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Bardzo proszę Pan Radny Pietrus. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad druku 1396 Grupy Radnych, przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego obszaru Myśliwska. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Zdjęcie w sprawie miejscowego planu Myśliwska. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Nie 

widzę. W takim układzie mamy 4 wnioski dotyczące porządku obrad, wniosek pierwszy o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały według druku 1629 w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie 

widzę. Głosujemy. Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wygaśnięcia mandatu, jako Rada mamy obowiązek zająć się tym tematem.  

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 31 za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 6 osób wstrzymało się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

 Kolejna sprawa to jest projekt  Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad, 

wniosek Grupy Radnych, projektu uchwały według druku 1630, przepraszam, to jest wniosek 

Klubu Radnych Platformy o przeprowadzenie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

dotyczący koncepcji organizacji  Zimowych Igrzysk Olimpijskich i Paraolimpijskich w 2022 

roku. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 
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 28 za, 

 brak przeciwnych, 

 1 osoba wstrzymała się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Wydruk 

bardzo proszę. 

 

 Kolejny punkt to jest wniosek Pani Radnej Nowak o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały według druku 1611, rzecz dotyczy ustalenia kierunków działania 

dotyczących dobrej i bezpiecznej edukacji. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? To jest 

rozumiem wniosek wnioskodawców. 

 

 Kto jest za zdjęciem tego punktu z porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy  ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 40 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada zdjęła ten punkt z porządku obrad. 

 

 I kolejna sprawa, wniosek Grupy Radnych o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Myśliwska. Głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za zdjęciem tego punktu z porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada zdjęła ten punkt z porządku obrad. 

 

Szanowni Państwo teraz odbędzie się dyskusja na temat, przedstawienie interpelacji, potem w 

pierwszej kolejności chcę zrobić sprawę projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

nieważności mandatu i głosowanie w tej sprawie, a potem pójdzie cały ciąg innych spraw. 

Prosiłbym, aby to uwzględnić w swoich planach.  

 

INTERPELACJE I WNIOSKI RADNYCH 

Bardzo proszę o zgłaszanie się. Pan Kosior do protokołu, Pan Kapuściński bardzo proszę, 

potem Pan Garda, Gilarski. 

 

Radny – p. R. Kapuściński 

Panie Przewodniczący! Szanowny Panie Prezydencie! 

Najpierw chciałem przypomnieć, że nie dostałem odpowiedzi na poprzednią interpelację 

dotyczącą kosztów związanych z ostatnim Sylwestrem na Rynku Głównym i przypominam 

jeszcze raz i proszę o odpowiedź na tą interpelację. 
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 Ta interpelacja również dotyczy tego skandalu, który miał miejsce na Rynku w 

Sylwestra i brzmi w ten sposób. Szanowny Panie Prezydencie, w związku ze skandalem jaki 

według wielu środowisk i mieszkańców Krakowa miał miejsce podczas organizacji 

tegorocznego Sylwestra Miejskiego 2013 w Krakowie proszę o udzielenie odpowiedzi na 

następujące pytania: 

1. Czy Małopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków Pan Dyrektor mgr inż. arch. Jan 

Janczykowski wiedział o skali agresji w przestrzeń najpiękniejszego, największego 

placu w Europie jakim jest Rynek Główny. 

2. Kto personalnie ze strony Małopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

podpisał się pod zezwoleniem na organizowanie w tak barbarzyński i szkodliwy dla 

Krakowa sposób imprezy sylwestrowej.  

3. Kto zezwolił na wjazd ciężkiego sprzętu, który to wjazd potencjalnie może oznaczać 

dewastację Rynku Głównego, Płyty Rynku.  

4. Kto nie przestrzega uchwały Rady Miasta Krakowa z 3 listopada 2010 roku w sprawie 

utworzenia Parku Kulturowego pod nazwą park Kulturowy Stare Miasto, której to 

uchwały podjęcie miało na celu między innymi ochronę krajobrazu  kulturowego 

poprzez przeciwdziałanie nadmiernej rozbudowie działalności handlowej i usługowej 

ingerującej w formę architektoniczną obiektów zabytkowych bądź zakłócających 

ekspozycję jak również ingerującej lub zakłócającej możliwość ekspozycji przestrzeni 

publicznej sprzecznej z tradycją kulturową Parku i związaną z nią estetyką. 

5. Czy Główny Plastyk Miasta Krakowa Pani Agnieszka Łakoma, do której zadań należy 

między innymi opiniowanie przedsięwzięć zmierzających do zapewnienia 

całościowego harmonijnego i estetycznego wizerunku miasta lub wydawanie opinii 

wymaganych w procedurach realizacji zadań prowadzonych przez komórkę 

organizacyjną Urzędu Miasta Krakowa i miejskie jednostki organizacyjne podpisała 

zgodę na ogrodzenie dużej części Rynku ohydną czarną folią i wybudowanie 

miasteczka  namiotowego z wielkich namiotów w kształcie  mongolskich jurt, które 

skutecznie na prawie trzy tygodnie zasłoniły najpiękniejsze zabytki Krakowa. Jeżeli 

nie podpisała takiej zgody Główny Plastyk Miasta Pani Agnieszka Łakomy to kto 

personalnie podpisał się pod taką decyzję. 

Organizatorzy Sylwestra, Krakowskie Biuro Festiwalowe i Telewizja TVN zapewniali, że na 

teren Rynku nie będzie można wnieść szklanych butelek. Jak to się w takim  razie stało, że 

według informacji z Krakowskiego Miejskiego Przedsiębiorstwa Oczyszczania tylko na 

Rynku Głównym i dochodzących do niego ulicach zebrano około 16 ton szkła, najwięcej było 

butelek po tzw. szampanie. Jeżeli przyjmiemy, że butelka ważny średnio około 0,5 km to 

okazało się, że na Rynek w noc sylwestrową, w której uczestniczyło tylko 20 tys. osób 

wniesiono około 32 tys. butelek.  

 

 I jeszcze jedna interpelacja, właściwie zapytanie, Szanowny Panie Prezydencie proszę 

o informację jaka firma i za jaką kwotę wyprodukowała spot reklamujący Zimowe Igrzyska 

Olimpijskie Kraków 2022, który był emitowany w Polsacie, TVN i TNV24, kto sfinansował 

produkcję i emisję tego spotu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Bardzo proszę Pan Radny Garda, potem Pan Radny Gilarski. 
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Radny – p. B. Garda 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Ja mam krótko temat, ponieważ dostałem odpowiedź na interpelacje i bardzo dziękuję za tą 

odpowiedź, tylko,  że ona jest troszeczkę niezbyt pełna i jasna, w związku z tym chciałbym 

dopytać bardziej precyzyjnie, czy jest w wielowariantowej koncepcji przebudowy estakady i 

tramwajowo – samochodowej nad ulicą Opolską, czy jest brana pod uwagę koncepcja 

budowy samej estakady tramwajowej bez możliwości porusza się samochodów, w  związku z 

tym czy to jest w ogóle analizowane i brane pod uwagę, w jakim stopniu jest szansa, żeby 

taka sytuacja zaistniała żeby nie było połączenia z Trasą Wolbromską z południa Krakowa. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Gilarski bardzo proszę. 

 

Radny – p. M. Gilarski 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Składam dzisiaj dwie interpelacje. Pierwsza interpelacja w sprawie sytuacji w Szpitalu 

Żeromskiego, ponieważ na swoją poprzednią nie otrzymałem odpowiedzi, nie otrzymałem 

również terminów, w którym tą odpowiedź otrzymam, były czasy, kiedy Pan Prezydent jeśli 

nie zdążył w statutowym, to jest w 21-dniowym terminie udzielić odpowiedzi podawał, w 

jakim terminie jej udzieli. Niestety Pan Prezydent od tego odszedł i nie podaje terminu 

mówiąc, że w terminie późniejszym czyli może to być w każdym terminie, ad kalendas 

graecas, może być odłożona odpowiedź, więc ja tego nie przyjmuję i proszę, zadając kolejne 

pytania proszę o wyjaśnienia. 

 

 I druga sprawa dotyczy już normy przedstawicielskiej liczby mieszkańców na dzień  

31 grudnia i liczby mieszkańców w poszczególnych dzielnicach, w związku z tym, że mamy 

rok wyborczy, w związku z tym proszę o przekazanie takich informacji o liczbie 

mieszkańców w okręgach wyborczych i w dzielnicach na dzień 31 grudnia 2013 roku. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pani Radna Fijałkowska proszę. Do protokołu. Pani Radna Tatara. 

 

Radna – p. A. Tatara 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Ja składam cztery interpelacje. Pierwsza interpelacja dotyczy filii Nr 1 osiedle Zielone 28, 

między innymi proszę o podanie kosztu pobytu dziecka w przedszkolu, o weryfikację 

kosztów, które są podawane między innymi przez rodziców. 

 

 Interpelacja druga. Czy w każdej szkole w bieżącym roku szkolnym jest zatrudniony 

pedagog, jeżeli nie to proszę o podanie liczby szkół, w których następuje brak etatów na 

stanowisku pedagoga szkolnego. 

 

 Trzecią interpelację składam w związku z uzasadnieniem do projektu uchwały 

kierunkowej dla Prezydenta Miasta Krakowa dotyczącej dobrej i bezpiecznej edukacji, w 

której czytamy między innymi tak: zajęcia dodatkowe w przedszkolach są prowadzone często 

przez osoby przypadkowe, a ich koszty są dla miasta wysokie. Bardzo proszę o opinię Pana 
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Prezydenta w tej sprawie oraz przygotowanie zestawienia zajęć dodatkowych w 

przedszkolach wraz z wykazem kadry bądź firm, które prowadzą zajęcia. 

 

 Interpelacja czwarta, czy w Urzędzie Miasta Krakowa został uruchomiony punkt 

Infolinia, dla rodziców w celu  zgłaszania informacji dotyczącej stołówek szkolnych bądź 

obiadu, ewentualnie jakie inne formy monitorowania pracy stołówek szkolnych są wdrażane 

w Urzędzie Miasta Krakowa. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pani Radna Maliszewska, potem Pani Radna Patena. 

 

Radna – p. T. Maliszewska 

Szanowny Panie Przewodniczący! Pani Prezydent!  Wysoka Rado! 

Proszę uprzejmie Pana Prezydenta o informacje w związku z inwestycjami deweloperskimi 

prowadzonymi przy ulicy Stelmachów, lewa strona licząc od ulicy Władysława Łokietka w 

stronę ulicy Jasnogórskiej, potężne budowy deweloperskie, od dwóch lat,  absolutnie 

zniszczyły ulicę Stelmachów, która miejscami jest nieprzejezdna. Proszę uprzejmie o 

informację jakie warunki w zakresie budowy infrastruktury drogowej w tym rejonie 

nakreślono deweloperom  w pozwoleniach na budowę. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pani Radna Patena bardzo proszę. 

 

Radna – p. M. Patena 

Panie Prezydencie ja w sprawie budżetu 2014 roku, na stronach Polskiej Agencji Prasowej w 

serwisie samorządowym  w listopadzie ukazała się informacja pod tytułem Dane do budżetu, 

MEN przypomina o kwocie 1242 zł na przedszkolaka i czytamy dalej, planując 

przyszłoroczny budżet gminy mają dane niezbędne do oszacowania wysokości dotacji 

przedszkolnej, przypomina MEN. Samorządy mają otrzymać 1242 zł na każdego 

przedszkolaka i powinny tą kwotę umieścić w budżecie. Odnoszę wrażenie, że w naszym 

budżecie, który został już uchwalony ta dotacja  nie jest ujęta. Dlatego bardzo proszę Pana 

Prezydenta o wskazanie czy jest ujęta, a jeżeli nie jest ujęta to dlaczego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pani Radna Jantos do protokołu, Pan Radny Ptaszkiewicz do protokołu. Czy ktoś 

jeszcze z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Czy w imieniu Prezydenta Pan 

Sekretarz w sprawie interpelacji, bardzo proszę. 

 

ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja tylko syntetycznie wyjaśniam, że na Sesji 18 grudnia złożono 27 interpelacji, Prezydent 

udzielił na nie odpowiedzi. Jest faktem, że w 6-ciu przypadkach Państwo zostaliście 

poinformowani o konieczności dokonania dodatkowych ustaleń, ze względu na 

skomplikowany stan sprawy. Natomiast między Sesjami wpłynęło dodatkowo 6 interpelacji i 

odpowiedzi na nie będą udzielane w terminach wynikających ze Statutu Miasta. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w sprawie odpowiedzi Prezydenta na interpelacje ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś uwagi? Nie widzę, zamykamy ten punkt. Teraz zgodnie z tym, co mówiliśmy przy 

ustalaniu porządku obrad odbędzie się czytanie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu Pana Radnego Jerzego Sonika. Ten projekt jest realizowany w trybie jednego 

czytania, zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu do projektu uchwały Nr 1629 minął termin 

zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do 

Przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

STWIERDZENIE WYGAŚNIĘCIA MANDATU RADNEGO. 

 

Szanowni Państwo, 23 grudnia otrzymaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego informujące o 

tym, iż Wojewoda Małopolski wnioskuje do Rady Miasta o podjęcie uchwały dotyczącej 

wygaśnięcia mandatu Pana Radnego Jerzego Sonika argumentując to przesłanym do 

wszystkich Państwa piśmie, więc znanym wszystkim, argumentując to tym,  iż według 

Wojewody i jego  prawników zachodzi naruszenie art. 24 f/ ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym, który mówi o tym, iż Radny nie może prowadzić działalności gospodarczej na 

majątku gminy i Wojewoda uznał, jego prawnicy uznali, że tutaj takie zjawisko zaszło. Ja 

przesłałem ten wniosek  do wszystkich Państwa, następnie odbyliśmy szereg spotkań z 

różnymi szefami klubów, żeby tą sprawę szerzej przedstawić i w dniu dzisiejszym mamy 

obowiązek, ponieważ mamy 30 dni zgodnie z tym pismem Wojewody, a 30 dni od 24 grudnia 

czyli od Wigilii mija 25 stycznia czyli musielibyśmy robić Sesję nadzwyczajną, stąd 

wprowadziłem ten punkt w trybie nagłym do porządku obrad w dniu dzisiejszym, ponieważ 

jako Rada mamy obowiązek zająć się tym tematem, aby potem nikt nam nie zarzucił w tej 

materii bezczynności. Szanowni Państwo wniosek Wojewody jest znany, ten wniosek 

Państwu został przedstawiony, ja na tej podstawie jako Przewodniczący Rada Miasta 

Krakowa przygotowałem projekt uchwały, który po konsultacjach z Państwem przedstawiłem 

Radzie i Rada w dniu dzisiejszym tą sprawę rozpatruje. Otwieram w takim układzie dyskusję, 

czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie mamy Pana Jerzego Sonika, 

a wiem, że chciał zabrać głos, chwila przerwy, wiedział, że punkt się zaczyna, a wyszedł. Ja 

wprowadzenie zrobiłem, w tej sprawie Pan Jerzy Sonik bardzo proszę. Przypominam, że po 

tym punkcie zrobimy głosowanie, więc prosiłbym o obecność na Sali. W tej sprawie nie ma 

opinii żadnej Komisji ani nie ma opinii Prezydenta, jest wniosek do Państwa Radnych o 

głosowanie. 

 

Radny – p. J. Sonik 

Szanowni Państwo! 

Oskarżony Jerzy Sonik będzie przytaczał argumenty, że ocena prawników  Wojewody jest w 

tym wypadku bezzasadna, a to potwierdzę na samym końcu pismem Pana Wojewody i to 

będzie najciekawsze w tym wszystkim. Dałem Państwu pismo Wojewody, aby, zaznaczyłem 

tam punkty, które będę krótko omawiał, wykazywał jakieś dziwne zamieszanie, które prawnik 

robi, to żeby było krócej, żebyście mieli Państwo to przed sobą, i tak pewnie mało kto będzie 

tego słuchał bo najczęściej się korzysta pewnie z prasy i może podzielę to na trzy etapy. 

Pierwszy to dlaczego w ogóle ta sprawa wypłynęła bo to w kuluarach, donoszą kuluary 

dlaczego. Oczywiście tu nie poddaję się spiskowej teorii dziejów, która tutaj też funkcjonuje, 

ale początkiem tego stał się, można powiedzieć donos, współwłaściciela nieruchomości, którą 

zarządzam i wobec którego wspólnota podjęła uchwałę o  licytacji mieszkania oczywiście 

przez komornika za jego długi. Już wcześniej gnębił Zarząd ten człowiek donosząc na policję, 
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tak, że już przykrości z tego powodu miałem rozliczne, donosząc o rzeczach, które się nie 

działy, porabianie podpisów itd., tak więc dzisiaj w Gazecie Krakowskiej, a wczoraj się od 

pani redaktor dowiedziałem, że ten osobnik roznosi po redakcjach wewnętrzne uchwały 

wspólnoty, które mają potwierdzać moją nieuczciwość czy coś takiego i wykorzystuje to jako 

paszkwil, jeżeli w prasie się ukazuje dosyć pobieżna ocena tego, a ja ponieważ nie jestem 

Berlusconim i nie mam w swoich rękach prasy więc później trudno to wytłumaczyć, dlatego 

chciałbym to teraz zrobić wobec Państwa bo Państwo podejmujecie decyzję na ten temat. 

Więc tu jest punkt, w ogóle to przepraszam, czuję się tak jak człowiek, który, złodziej biegnie 

ulicą i krzyczy łapać złodzieja i zostaje zatrzymana osoba inna, która też szybko idzie, cała 

ulica zwraca uwagę na tego, a złodziej sobie spokojnie odchodzi, a policja przesłuchuje i bada 

tego, który nie miał z tym nic wspólnego. To mniej więcej takie mam wewnętrzne odczucie. 

Pozwolę sobie teraz dostosować się do punktu 1 wniosku Wojewody, który mówi, że w 

rubryce przychody widnieje kwota 78 tys. zł tytułem przychodów z szyldu reklam lokali 

użytkowych będących współwłasnością gminy. Otóż wszystkie lokale w naszym budynku 

użytkowe należą do gminy, wspólnota nie posiada żadnych lokali, które może wynajmować i 

z których może czerpać pożytki, pożytki czerpie tylko jako wspólnota z elewacji głównie 

wynajmując jako reklamy. I te 78 tys. sugerowałoby, że ja czy Zarząd ma z tego jakiś procent 

bo po co się pisze o tym. Otóż to w zasadzie jest pochwalenie naszej działalności, ponieważ, 

kiedy przejęliśmy budynek w zarząd dochód wspólnoty wynosił 9.655 zł, od tamtej pory 

wzrosły od 20 tys. do 112 tys. miesięcznie dochody wspólnoty tak, że dzięki naszym 

działaniom zarobiliśmy prawie 730 tys., z czego gmina bo część jest gminy, dostała 350 tys., 

więc poczuwam się, że zarabiam dla gminy pieniądze głównie, a dla siebie bo ja z tego nie 

wynoszę żadnych korzyści bo nie biorę pieniędzy za zarządzanie tylko za administrowanie 

budynkiem, to są dwie różne rzeczy. A propos tych dochodów napisane jest, że dostałem 30 

tys., tylko nie napisane za jaki okres i dobrze by było gdyby /.../ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Przepraszam, ja dopuszczam Pana Jerzego Sonika na dłuższy okres bo musi się w tej sprawie, 

tutaj jakby korzysta z mojego prawa jako wnioskodawcy, nieograniczonego czasu. To tyle 

żeby było formalnie. 

 

Radny – p. J. Sonik 

Napisane w dzisiejszej Krakowskiej, że dostałem 30 tys. zł sugeruje, że ktoś mi to dał, ale to 

za administrowanie, nikt we wspólnocie nie rozdaje pieniędzy, Państwo byście chcieli żeby 

ktoś wskazał gdzie rozdają pieniądze za administrowanie to pewnie wiele osób by z tego 

skorzystało, dostałem 30 tys., ale nikt nie napisze ile zarobiliśmy wtedy, więc to jest też takie 

na skróty myślenie. Następny punkt, Państwo macie, to jest drugi, że również wątpliwości nie 

budzi okoliczność prowadzenia przez Radnego działalności gospodarczej w postaci 

zarządzania nieruchomościami, powyższe wynika z informacji widniejącej w Centralnej 

Ewidencji Informacji o działalności gospodarczej. Więc dlatego prawnika, który to pisał, to 

jest też kuriozum, jest jednoznaczne, że wpis do działalności gospodarczej, który obejmuje 

najróżniejsze rzeczy bo można wpisać budowę lotnisk, ja mam handel np. elektronicznymi 

urządzeniami, ale to nie świadczy o tym, że akurat to się robi, bo podaje się dziesiątki, jak 

Państwo ostatnio głosowaliście nad tą spółką do parkingów to tam się zaczyna od sprzedaży 

drewna, wyrębie drewna itd., czytając to by ktoś pomyślał, że to jest spółka zajmująca się 

lasami, a nie parkingiem, więc jeżeli prawnik takie rzeczy pisze, że jeżeli ja mam wpisane 

działalność gospodarczą w postaci zarządzania nieruchomościami i to akurat wykonują to jest 

po prostu bzdura, ponieważ ja 12 lat temu zostałem wybrany do zarządu wspólnoty jako 

właściciel, współwłaściciel tego i nic więcej. I w uchwale jest tu napisane, w uchwale, którą 
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dział prawny Wojewody dostał, że jednocześnie ustalono, że zarządzanie będzie pełnione 

społecznie i tak było, a myśmy się później podjęli administrowania tym i to wyszło 

wspólnocie z dużą korzyścią bo z 9.600 zł rocznych przychodów doszliśmy aż do 112 tys., 

więc jakaś zmiana pozytywna była. Następny punkt jest dotyczący przekazania  

nieruchomości w administrację i wynika z treści umowy, że Pan Jerzy Sonik na jej podstawie 

zarządza nieruchomością. Nie wiem czy przekazanie w administrowanie to jest jednocześnie 

podstawa do zarządzania bo tak jakby kierownik sekretariatu uważa, że zarządza Radą, to jest 

takie rozumowanie tutaj w tym miejscu prawnika, które to przyjął. Ja zarządzam na podstawie 

uchwały o wyborze, a administruję na podstawie umowy ze wspólnotą. I stawkę za – bo to 

chodzi o pieniądze – stawkę za administrowanie ustala wspólnota, ja w tej wspólnocie mam   

2 % i nikt mi nie dodaje procentów z tego powodu, że jestem Radnym, tylko mogę 

dysponować 2 %, musiałbym się pozbyć własności żeby nic nie mieć do powiedzenia w tej 

dziedzinie. Tu następny punkt jest, że w ocenie organu nadzoru to gmina zarządza własnymi 

zasobami mieszkaniowymi poprzez wspólnoty mieszkaniowe, nie oznacza to, iż ta forma 

gospodarowania lokalami wyłącza te zasoby mieszkaniowe itd. Więc następna sprawa, 

wspólnota nie zarządza gminnymi lokalami, co napisała Pani Dyrektor Bury, ja myślałem, że 

na tym się już skończy, zwrócił się też Pan Wojewoda i Pani Dyrektor Bury odpisała, że 

jednocześnie wyjaśniam, iż lokalami mieszkalnymi i użytkowymi stanowiącymi własność 

gminy miejskiej Kraków w budynku zarządza Zarząd Budynków Komunalnych w Krakowie. 

Oznacza to, iż wszelkie decyzje dotyczące dysponowania lokalami np. wskazanie najemcy, 

czerpanie pożytków, pozostaje w gestii gminy miejskiej Kraków, a nie Radnego Sonika. Więc 

jeżeli prawnik tego nie rozumie to mnie ręce opadają, bo później muszę udowadniać, że nie 

jestem wielbłądem. Prawnik nie wie w ogóle co znaczy zarządzanie powierzchnią wspólną. 

Nie wiem czy to odebranie mandatu ma być za zarządzanie  czy za administrowanie, bo tak 

jak pisze tutaj Pani Bury ja nie zarządzam żadnymi lokalami. I następny punkt, piąty, na 

podstawie wyżej wymienionej umowy o przekazanie nieruchomości w administrację Pan 

Jerzy Sonik prowadzi działalność gospodarczą.  To jest następne kuriozum, jak na podstawie 

przekazania nieruchomości w administrację mogę prowadzić działalność gospodarczą, 

działalność gospodarczą się prowadzi zupełnie na innej podstawie, a nie na podstawie umowy 

o administrowanie. Ostatni punkt, szósty, tu jest pomieszanie z poplątaniem, sprawuje funkcję 

administratora i zarządzając tą nieruchomością, po tym jest, tu administrator, tu zarządzający, 

znowu Pan myli dwie różne sprawy, administrator, a zarządzający jest co innego, ale to ja po 

prostu zanudzam Państwa, ale dla mnie są to istotne sprawy, w takim wypadku człowiek się 

trochę myli, dostałem od dobrych ludzi, przypadek z Gorlic i myślę, że na tej podstawie 

Państwo macie czyste sumienie głosując, będziecie mieli czyste sumienie podejmując decyzję 

bo od 12 listopada 2012 roku, poprzez 24 stycznia, kwiecień 2013 prowadzona była też 

usilnie korespondencja o pozbycie mandatu Radnego Gorlicach. I tutaj przysłano mi z Gorlic 

tą dokumentację, pisma Wojewody i absurd jest, jeszcze powracając do tego prawnika, 

ponieważ z tego samego działu prawnego jest napisane tak, to co ja podkreślałem 

usprawiedliwiając się jak gdyby u Pana Wojewody, zasadniczym celem rozwiązań 

antykorucyjnych zawartych w ustawach samorządowych jest wyeliminowanie sytuacji gdy 

Radny poprzez wykorzystywanie funkcji Radnego uzyskałby nieuprawnione korzyści dla 

siebie lub bliskich. O potencjalnie korupcyjnym wykorzystaniu mienia jednostki 

samorządowej prze Radnego można mówić wtedy gdy Radny uczestnicząc w pracach 

organów właściwej jednostki samorządu może wpływać na treść uchwał. To ja przyznaję 

rację i Pan Wojewoda mi też musi przyznać rację, że ja absolutnie nie mam nic wspólnego 

jako Radny, jestem Radny, nazywam się Sonik, jestem współwłaścicielem i tylko dlatego 

głosuję. Proszę Państwa to był argument też między innymi, że 4 kwietnia Pan Wojewoda, 

zresztą na prośbę Pani tej, która miała być pozbyta mandatu, ona wystąpiła do Wojewody o 
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osobisty nadzór i widocznie nie wiem czy ten nadzór osobisty spowodował, że Pan 

Wojewoda przytaczając to co czytałem, wycofał się i na końcu pisze, że zważywszy, iż w 

przedmiotowym przypadku doszło do nieistotnego naruszenia prawa, kierując się zasadą 

racjonalności i proporcjonalności postanowiłem odstąpić od wydania na podstawie art. 93 

ustawy o samorządzie gminnym zarządzenia zastępczego stwierdzającego wygaśnięcie 

mandatu. Przy czym ta historia była mniej oczywista, ponieważ tam chodziło o 

Wiceprzewodniczącą Rady, która była prezesem spółdzielni mieszkaniowej gdzie były lokale 

gminne, więc trochę inna sytuacja  bo ona rzeczywiście, spółdzielnia zarządza tymi lokalami i 

czerpie korzyści. Myślę, że po spotkaniu z Panem Wojewodą i przypomnieniu mu, ponieważ 

Wojewoda pewnie tak jak każda osoba na takim stanowisku podpisuje setki podsuniętych mu 

i nie czyta tego wszystkiego, jeżeli Panu Wojewodzie przypomnę to co napisał w kwietniu 

tego roku to myślę, że się wycofa z tego w podobny sposób jak to zrobił w przypadku Radnej 

z Gorlic, a myślę, że nie jestem gorszy od tej pani, od tej sytuacji. Przepraszam, że zająłem 

tyle czasu Państwu, ale szczerze powiedziawszy wszyscy o tym wiedzieli od dziesięciu lat, że 

zarządzam tym i pierwsze pytanie, jak redaktor zadzwonił do mnie to było, proszę Pana, ale 

co to się dzieje, że Panu po 4-ch latach bytności, w zasadzie wszyscy wiedzą, że Pan 

zarządza, a nagle wypływa to jak królik z kapelusza, ale tak jak mówię spowodowane to jest 

nadal działaniem współwłaściciela, który, jeszcze nie powiedziałem, kuriozum tego byłoby 

takie jeżeliby mi zabrano mandat, że osobnik, pasożyt, który jest we wspólnocie jest winien 

gminie za wynajmowanie lokalu użytkowego, co potwierdzi zapewne Pani Dyrektor Zarządu 

Budynków Komunalnych, około 200 tys., gmina od 10 lat nie potrafiła go stamtąd wyrzucić,  

natomiast on rękami gminy, której jest winien pieniądze, chce pozbawić mnie mandatu za 

zarządzenie wspólnotą, który też jest winien pieniądze, podobny przypadek, przypadki 

gnębienia przez różnych osobników Radnych, najlepszym przypadkiem jest Pan Stanisław 

Rachwał, którzy przerabiał to też przez parę lat i musiał też udowadniać, że nie jest 

wielbłądem. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Ja tylko dla informacji przypomnę Państwu, że niezależnie od tego jaką 

Rada decyzję podejmie, w przypadku, kiedy Rada decyzję podejmie o wygaśnięciu mandatu 

Radny ma prawo to zaskarżyć, kiedy Rada nie podejmie decyzji o wygaśnięciu mandatu w tej 

sprawie decyzję podejmie w tzw. trybie nadzorczym, zarządzeniem zastępczym Wojewoda i 

to też jako Rada będziemy mieli prawo w określonym trybie zaskarżyć. Taka jest procedura 

wyjaśniona przez prawnika Wojewody, potwierdzona przez Urząd, więc tutaj nie ma 

wątpliwości co do tego. Otwieram dyskusję,  czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę. Stwierdzam, iż Rada odbyła czytanie projektu, stwierdzam, iż w trybie 

statutowym nie zgłoszono w tej sprawie ani poprawek ani autopoprawek, w związku z tym 

zaraz poddam tą sprawę pod głosowanie. Bardzo proszę Państwa Radnych o powrót na salę, 

odbędzie się głosowanie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego, w tej 

sprawie nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, odbyliśmy II czytanie, czy Klub 

Platformy gotów? Czy Klub PiS gotów? Czy Przyjazny Kraków? Bardzo proszę o 

przygotowanie głosowania. 

 

 Kto jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze bierze udział w głosowaniu? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 
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0 za, 

 28 przeciw, 

 9 wstrzymujących się. Stwierdzam, iż Rada odrzuciła projekt uchwały, proszę o 

wydruk, w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego. Dziękuję, ciąg dalszy nastąpi myślę po 

wydaniu zarządzenia nadzorczego Wojewody, w tej sprawie zakończyliśmy głosowanie, 

bardzo proszę Panią Radną Jantos o zamianę. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA  ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 40  

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 2 NA OS. SZKOLNYM W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk Nr 1578, II czytanie, w tej sprawie bardzo proszę Panią Dyrektor o 

informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 3 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 29 NA OS. KRAKOWIAKÓW W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk Nr 1579, bardzo proszę Panią Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II 

czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKJALNEGO NR 112 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 1 NA OS. SŁONECZNYM W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk Nr 1580, II czytanie, Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, 

głosowanie w bloku głosowań. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Przechodzimy do druku 1582: 
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WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 

NIEOGRANICZONEGO LOKALU MIESZKALNEGO STANOWIĄCEGO 

WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEGO W BUDYNKU 

MIESZKALNYM PRZY ULICY ZAMKOWEJ NR 9, WRAZ Z POMIESZCZENIAMI 

PRZYNALEŻNYMI ORAZ UDZIAŁEM W NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ. 

Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję. Głosowanie w bloku głosowań. Przechodzimy do druku 1599: 

 

UTWORZENIE PRZEZ GMINĘ MIEJSKĄ KRAKÓW WSPÓLNIE Z 

WOJEWÓDZTWEM MAŁOPOLSKIM SPÓŁKI AKCYJNEJ KRAKÓW – NOWA 

HUTA PRZYSZŁOŚCI, SPÓŁKA AKCYJNA. 

Pani Prezydent czy Pan Dyrektor Kulczyki. 

 

Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta – p. R. Kulczyki 

Nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję bardzo, głosowanie w bloku głosowań. Przechodzimy do druków 

jednoczytaniowych, rozpoczynamy procedowanie projektu uchwały według druku 1607, 

projekt w trybie jednego czytania, zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta do projektu 

uchwały według druku Nr 1607 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania 

poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie 

poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącej prowadzącej obrady.  

 

WYRAŻENIE ZGODY STOWARZYSZENIU PRZYJACIÓŁ Z SIEDZIBĄ W 

KRAKOWIE ULICA KARMELICKA 31 NA NIEODPŁATNE UMIESZCZENIE 

HERBU STOŁECZNEGO KRÓLEWSKIEGO MIASTA KRAKOWA NA 

SZTANDARZE / PROPORCU W ZWIĄZKU Z PRZYGOTOWYWANYMI 

OBCHODAMI XV-LECIA DZIAŁALNOŚCI. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Sprawa dotyczy udostępnienia herbu miasta, motywy zawarte są w uzasadnieniu, w razie 

potrzeby udzielę wyjaśnień.  

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję,  głosowanie w bloku głosowań. Przechodzimy do druku 1608, druk 

jednoczytaniowy. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta do projektu uchwały według 

druku 1608 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam 

do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym 

terminie do Przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

WYRAŻENIE ZGODY MARIANOWI DWORAKOWI PROWADZĄCEMU 

DZIAŁALNOŚĆ GOSPODARCZĄ POD NAZWĄ FIRMA HANDLOWO – 
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USŁUGOWA MARCIAN DWORAK Z SIEDZIBĄ W MOGILANACH, GAJ 

POGÓRZE 20 NA NIEODPŁATNE UMIESZCZENIE HERBU STOŁECZNEGO 

KRÓLEWSKIEGO MIASTA KRAKOWA NA WYBIJANYM MEDALU 

PAMIĄTKOWYM. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

W sprawie druku 1608 jest taka sama sytuacja jak w sprawie druku 1607. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Czy ktoś ma potrzebę zabrania głosu w niniejszej sprawie? Nie widzę. Nie została złożona 

żadna poprawka, zamykam dyskusję, będziemy głosowali druk w bloku głosowań. 

Przechodzimy do druku 1610, projekt  uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z 

paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta do projektu uchwały według druku 1610 minął termin 

zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do 

Przewodniczącej prowadzącej obrady. Uprzejmie proszę kto referuje? Pan Jacek Kowalczyk, 

bardzo proszę. 

 

ZMIANA UCHWAŁY NR LXIX/1004/13 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA  

13 MARCA 2013 ROKU W SPRAWIE OKREŚLENIA TRYBU I SPOSOBU 

POWOŁYWANIA I ODWOŁYWANIA CZŁONKÓW ZESPOŁU 

INTERDYSCYPLINARNEGO DS. PRZECIWDZIAŁANIA PRZEMOCY W 

RODZINIE ORAZ SZCZEGÓŁOWYCH WARUNKÓW JEGO 

FUNKCJONOWANIA. 

 

Zastępca Dyrektora MOPS – p. J. Kowalczyk 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Przedkładany projekt uchwały ma charakter porządkowy i dopasowuje zakres działania 

lokalnych zespołów interdyscyplinarnych ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie do 

obszarów, na których działają poszczególne filie MOPS, które zapewniają organizacyjnie 

funkcjonowanie tych zespołów, zmiana wynika ze zmiany granic filii 1, filii 6 i filii 9. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Mamy pozytywną opinię Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, prezentacje innych Komisji? 

Nie widzę. Stanowiska Klubów Radnych? Nie ma. Otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa 

chce zabrać głos w sprawie druku 1610? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 Statutu 

Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 

statutowym nie zgłoszono poprawek, głosowanie w bloku głosowań. Druk 1607 i druk 1608 

też została zakończona dyskusja i głosowanie odbędzie się w bloku głosowań. Przechodzimy 

do następnego punktu, druk 1616, tryb jednego czytania. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 

Statutu Miasta do projektu uchwały według druku 1616 minął termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącej 

prowadzącej obrady. 

 

WYSOKOŚĆ I ZASADY USTALANIA ORAZ ROZLICZANIA DOTACJI 

CELOWYCH DLA PODMIOTÓW PROWADZĄCYCH ŻŁOBKI LUB KLUBY 
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DZIECIĘCE NA OBSZARZE GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW W ROKU 

KALENDARZOWYM 2014. 

 

Dyrektor Biura ds. Ochrony Zdrowia – p. M. Marszałek 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Ten projekt jest kontynuacją programu dotacji, który jest realizowany w gminie od roku 2012, 

jeżeli chodzi o stawki tej dotacji to one są takie jak w roku 2013. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy pozytywną opinię Komisji  Zdrowia i  Profilaktyki oraz 

Uzdrowiskowej, czy są opinie innych Komisji? Nie widzę. Opinia Prezydenta? Nie ma. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, druk 1616? Nie widzę. 

Szanowni Państwo zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 Statutu Miasta Krakowa zamykam 

dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono 

poprawek, głosowanie w bloku głosowań. Druk 1583, projekt uchwały w trybie jednego 

czytania: 

 

SKARGA NA DZIAŁANIE ZARZĄDU BUDYNKÓW KOMUNALNYCH W 

KRAKOWIE. 

Referuje Pan Adam Migdał, bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Proszę Państwa druk 1583 został, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, druk 1583 

został odesłany do projektodawcy, cel odesłania został spełniony, Państwo mają teraz, uznaje 

się za niezasadną skargę na nieprawidłowości w działaniu Zarządu Budynków Komunalnych 

w Krakowie w sprawie zarzutów przedstawionych w skardze. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Szanowni Państwo dyskusja nad projektem uchwały została zamknięta na XCV Sesji Rady 

Miasta Krakowa w dniu 18 stycznia, na XCIV Sesji Rady Miasta Krakowa Rada odesłała 

projekt do projektodawcy celem ponownego przeanalizowania dokumentacji. Projekt 

spełniający cel odesłania doręczony 14 stycznia. Głosowanie w bloku głosowań, 

przechodzimy dalej. Druk 1603, rozpoczynamy procedowanie uchwały według druku 1603, 

projekt w trybie jednego czytania, zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do 

projektu uchwały według druku 1603 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin 

zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o 

składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącej prowadzącej obrady.  

 

SKARGA NA DZIAŁANIE PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Druk 1603, referuje Pan Adam Migdał, bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Szanowni Państwo! 

Jest to skarga, uznaje się za niezasadną skargę na nieprawidłowości w działaniu Prezydenta w 

sprawie zarzutów przedstawionych w skardze, Państwo mają uzasadnienie i wyjaśnienie 

udzielone w tym uzasadnieniu. 
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Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Czy są prezentacje innych Komisji? Nie widzę. Opinia Prezydenta? Nie ma. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa chce  

zabrać głos w sprawie druku 1603? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 33 ust. 1 Statutu Miasta 

Krakowa  zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. Głosowanie 

odbędzie się w bloku głosowań. Druk 1604, projekt uchwały w trybie jednego czytania. 

Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku 

1604 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do 

czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym 

terminie do Przewodniczącej prowadzącej obrady. 

 

SKARGA NA DZIAŁANIA PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Druk 1604, referuje Pan Adam Migdał, bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Druk 1604, uznaje się za niezasadną skargę na nieprawidłowości w działaniu Prezydenta 

Miasta Krakowa w sprawie zarzutów przedstawionych w skardze. W uzasadnieniu i w 

załączniku do uchwały Państwo macie całe wyjaśnienie, chodzi tutaj o dodatkową opłatę za 

parkowanie, postępowanie zostało zakończone, skarga jest  uznana przez Komisję jako 

niezasadna. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Czy są opinie Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów Radnych? Nie ma. 

Prezentacja opinii Prezydenta? Nie ma. Czy ktoś z Państwa odczuwa potrzebę zabrania głosu 

w sprawie druku 1604? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 36  ust. 1 pkt 6 Statutu Miasta 

Krakowa  zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu 1604. Głosowanie 

w bloku głosowań. Przechodzimy dalej, druk 1605, rozpoczynamy procedowanie druku w 

trybie jednego czytania. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu 

uchwały według druku 1605 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania 

poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie 

poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącej prowadzącej obrady. 

 

SKARGA NA DZIAŁANIA PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Druk 1605, bardzo proszę Pan Adam Migdał. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Kolejny druk w sprawie skargi, skargę uznaje się za niezasadną, skargę na nieprawidłowości 

w działaniu Prezydenta Miasta Krakowa w sprawie zarzutów przedstawionych w skardze, 

dotyczy pewnych podziałów geodezyjnych, całość problemów i spraw mają Państwo 

wyjaśnione w załączniku do uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Czy są opinie Komisji? Nie widzę. Czy jest stanowisko Pana Prezydenta? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie ma. Otwieram dyskusję, druk 1605, czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie, dziękuję bardzo.  Zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 6  zamykam 

dyskusję dotyczącą druku 1605 i będziemy głosowali druk w bloku głosowań. Przechodzimy 

do kolejnego punktu, druk 1614, projekt uchwały w trybie jednego czytania, zgodnie z 
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paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku 1614 minął 

termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 

zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie 

do Przewodniczącej prowadzącej obrady. 

 

PRZEPROWADZENIE KONSULTACJI Z MIESZKAŃCAMI GMINY MIEJSKIEJ 

KRAKÓW DOT. UDZIAŁU KRAKOWA W STARANIACH O ORGANIZACJĘ 

ZIMOWYCH IGRZYSK OLIMPIJSKICH ORAZ PARAOLIMPIJSKICH. 

Referuje, mam autopoprawkę, autopoprawka dostarczona, mamy pozytywną opinię z 

uwagami Prezydenta dostarczoną 14 stycznia, autopoprawka dotyczy zmiany terminu, czy 

Pan Przewodniczący Komisji Turystyki byłby uprzejmy powiedzieć czego dotyczy 

autopoprawka, bardzo proszę. 

 

Radny – p. T. Urynowicz 

Najdostojniejsza Pani Przewodnicząca! 

Autopoprawka została złożona przez projektodawcę, przez Klub Radnych PiS, tak się losy 

moje polityczne potoczyły, że nie należę do tego Klubu. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Wszystko przed Panem Panie Radny, w związku z tym mamy poprawkę, bardzo proszę Pan 

Adam Kalita, czy jest na Sali Pan Adam Kalita, procedujemy druk 1614, ponieważ mamy, 

rzeczywiście Pan Tomasz Urynowicz, to jest jego poprawka, a autopoprawka zrobiona jest 

przez osoby, które złożyły projekt. Czy mogę prosić Pana Adama Kalitę, nie ma Pana Adama 

Kality, będziemy procedowali za chwilę jak się pojawi. Zawieszamy procedowanie. 

Przechodzimy do druku 1622, projekt uchwały w trybie  jednego czytania. Zgodnie z 

paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku 1622 minął 

termin zgłaszania autopoprawek i taka się zjawiła, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam 

do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym 

terminie do Przewodniczącej prowadzącej obrady. 

 

PRZYJĘCIE PROGRAMU OSŁONOWEGO DOTYCZĄCEGO UDZIELANIA 

MIESZKAŃCOM GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW POMOCY W ZAKRESIE 

DOŻYWIANIA. 

Referuje Pan Jacek Kowalczyk, druk 1622. 

 

Zastępca Dyrektora MOPS – p. J. Kowalczyk 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Prezentowany projekt uchwały związany jest z tym, że przestała obowiązywać ustawa, pomoc 

państwa w zakresie dożywiania, Rząd nie zdecydował się zaakceptować projektu ustawy, 

która by przedłużała jej funkcjonowanie, została przyjęta jedynie uchwała Rady Ministrów, 

która nie jest prawem powszechnie obowiązującym i stąd dla zachowania rozwiązań, które są 

potrzebne i które były regulowane ustawą program państwa w  zakresie dożywiania, 

potrzebna jest ta uchwała, po drugie ta uchwała jest wymagana przez Wojewodę dla 

otrzymania środków z budżetu państwa na dofinansowanie tego zadania i po trzecie ta 

uchwała umożliwi poszerzenie dzieci w szkołach i przedszkolach, które będą mogły 

nieodpłatnie otrzymywać posiłek bo tu jest propozycja podniesienia kryterium, do tej pory 

nieodpłatnie było do 150 % kryterium czyli do kwoty 684 zł na osobę, a jest propozycja żeby 

nieodpłatne były obiady do 912 zł na osobę w szkołach i przedszkolach. Dlatego bardzo 

proszę o przyjęcie tego projektu uchwały, ona również pozwala na zachowanie rozwiązania 
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dotyczącego pomocy przyznawanej decyzją dyrektora szkoły i w tym zakresie jest 

autopoprawka, która skraca okres, w tej formie dziecko będzie mogło korzystać z posiłku z 6-

ciu miesięcy do 3-ch miesięcy w ciągu roku kalendarzowego zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rodziny i Polityki Społecznej. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy pozytywną opinię Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, czy są 

opinie innych Komisji? Nie widzę. Czy są opinie Prezydenta? Nie widzę. Stanowiska Klubów 

Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, druk 1622? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 36 

ust. 1, jest autopoprawka, którą omówił Pan Dyrektor, zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 Statutu 

Miasta Krakowa  zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. 

Głosowanie w bloku głosowań. Przechodzimy do projektu druku 1630, projekt w trybie 

jednego czytania, mamy tutaj wniosek o rozpatrywanie druku 1630 w dwóch czytaniach, 

przechodzimy do, za chwilę cofniemy się, druk 1630, mamy wniosek o dwa czytania i będzie 

ten wniosek głosowany w bloku głosowań. Bardzo  proszę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Ja chciałem tylko powiedzieć, że ten druk 1614 jest dalej idący, więc myślę, że powinniśmy 

go najpierw procedować.  

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dobrze, ponieważ on był złożony wcześniej, przechodzimy do druku 1614. Projekt uchwały 

w trybie jednego czytania, tutaj też mamy wniosek o dwa czytania. Zgodnie z paragrafem 34 

ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku 1614 minął termin 

zgłaszania autopoprawek, jest jedna autopoprawka,   zgłaszanie poprawek, wpłynął wniosek o 

dwa czytania. Proszę o składanie poprawek, będziemy głosowali wniosek o dwa czytania w 

bloku głosowań, bardzo proszę. 

 

PRZEPROWADZENIE KONSULTACJI Z MIESZKAŃCAMI GMINY MIEJSKIEJ 

KRAKÓW DOT. UDZIAŁU KRAKOWA W STARANIACH O ORGANIZACJĘ 

ZIMOWYCH IGRZYSK OLIMPIJSKICH ORAZ PARAOLIMPIJSKICH. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Chciałem Państwu przedstawić projekt Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości dotyczący 

konieczności przeprowadzenia konsultacji w sprawie ewentualnej organizacji Igrzysk 

Zimowych w 2022 roku, Państwo oczywiście druk znają, ja tylko chcę powiedzieć, że została 

złożona przed chwilą autopoprawka dlatego, że konieczne było określenie tego terenu, żeby 

to było nie później niż 30 marca, ponieważ do 15 marca Pan Prezydent będzie miał wszelkie 

dane, przynajmniej wstępne, dotyczące i samej organizacji i także kosztów, zysków, więc 

będzie co wtedy konsultować bo na dzień dzisiejszy rzeczywiście może nie miałyby sensu te 

konsultacje. W związku z tym – i to jest jedyna zmiana w tym druku – o ile wiemy będziemy 

zaraz procedować drugi druk. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Jeszcze została zgłoszona poprawka Pana Tomasza Urynowicza. 
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Radny – p. A. Kalita 

Pan Urynowicz złożył poprawkę, która jest zawarta w autopoprawce, więc nie wiem czy Pan 

Tomasz wycofa tą swoją poprawkę czy nie, za chwilę będzie mówił na temat druku, który 

przygotował Klub Platformy Obywatelskiej, ja w każdym razie bardzo Państwa proszę o 

przegłosowanie tego projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Czy Pan Tomasz Urynowicz ma ochotę zabrać głos? Proszę się zgłaszać do dyskusji. Bardzo 

proszę. 

 

Radny – p. St. Rachwał 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Mówię w  imieniu naszego Klubu, ja z niepokojem patrzę, kiedy szanując siebie nawzajem i 

jako Radni i jako Kluby, oczywiście Państwo mają większość i zawsze Państwo przegłosują, 

ale to jest tylko większość – jak napisali w prasie – jednego głosu, w związku z tym może się 

różnie zdarzyć, natomiast koledzy, tutaj kolega Adam i Klub PiS przygotował stosowny 

projekt uchwały o przeprowadzeniu konsultacji. Jakimś dziwnym trafem dzisiaj jest 

procedowany, oczywiście Państwo przegłosowali, drugi projekt tożsamy. Więc ja pytam 

dlaczego i z jakich powodów po prostu koledzy robią podobny projekt, który wcześniej został 

zrobiony jako projekt Klubu Prawa i Sprawiedliwości. To jest to samo co Wielki Piątek, 

Wigilia i niedziela i później kupowanie tematu i sprzedawanie go jako nie swojego, ale to tak 

na marginesie, natomiast  powiem tylko tyle, mieszkańcy Krakowa zostali zaskoczeni 

pomysłem, że w Krakowie należy, nie tylko w Krakowie, organizować Igrzyska Olimpijskie. 

I to ktoś podjął taką strategiczną decyzję oczywiście bez konsultacji społecznych, bez 

zasięgnięcia opinii, bez wykonania jakie będą de facto koszty takiego przedsięwzięcia. I teraz 

opinia publiczna zaczęła, i to w internecie i w prasie, zaczęła po prostu alarmować i 

przeciwstawiać się temu pomysłowi. I w związku z tym teraz Państwo starają się, 

wprowadzając na arenę Krakowa pomysł, teraz starają się iść jakby drugą stroną czyli po 

prostu zapytać mieszkańców, ale to zrobił wcześniej Klub Prawa i Sprawiedliwości. Więc nie 

wiem dlaczego jest ta rywalizacja, i po co, i pytam Pana Tomasza Urynowicza dlatego taki 

pomysł, jakby dublowany, jest pomysłem, który wcześniej złożyli koledzy Radni i bardzo 

proszę Pana Radnego o wycofanie tego projektu bo ten projekt jest tożsamy, przecież nie 

róbmy z siebie jako Radni, jako wspólnota Radnych takich nieporozumień i niesnasek. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos? Bardzo proszę  Pan Mirosław 

Gilarski. 

 

Radny – p. M. Gilarski 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Chciałbym zwrócić uwagę, że sprawa dotycząca organizacji Igrzysk Olimpijskich  już w tej 

Sali obrad była dyskutowana przy okazji budżetu, kiedy Grupa Radnych Niezależnych 

złożyła poprawkę o to, aby 1 mln zł przekazać na organizację referendum. Wówczas ku 

mojemu zdumieniu Pan Skarbnik twierdził, żeby ci sami Radni znaleźli, załatwili pieniądze 

na organizację tych Igrzysk, a podobno, przynajmniej jednak z gazet napisała, Pan Prezydent 

nawet stwierdził, żeby ci Radni z własnej kieszeni wyłożyli prywatne pieniądze, ten 1 mln zł, 

kiedy budżet miasta to prawie 4 mld zł, więc ja rozumiem, że Pan Prezydent traktuje budżet 

miasta, te 4 mld zł jako swoje, skoro każe Radnym na inne inicjatywy wykładać swoje 
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prywatne pieniądze. To tak tytułem wprowadzenia. Natomiast wtedy wszyscy Państwo, 

oprócz 6 Radnych zagłosowaliście zgodnie i Państwo z Klubu  Platformy Obywatelskiej, z 

Klubu Prawa i Sprawiedliwości z wyłączeniem jednego Radnego, Pana Adama  Kality 

przeciw tej poprawce bo pożałowaliście ten 1 mln na referendum, a teraz właśnie wy, te dwa 

Kluby rywalizujecie ośmieszając Radę, zgłaszając dwa takie same projekty, kiedy wiadomo, 

że jest to tylko chęć i ochota przypodobania się mieszkańcom i zaistnienia w mediach. 

Wszyscy wiemy, że jest też przygotowywana akcja zbierania podpisów, 4 tys. podpisów, 

akcja obywatelska, która zmierza jednak ku temu, aby jednak referendum w Krakowie się 

odbyło tak jak odbyło się referendum w Monachium, odbyło się też referendum w Norwegii, 

w wielu innych państwach, dobrym obyczajem jest i zwyczajem, aby w tak ważnych 

sprawach, które dotyczą bezpośrednio mieszkańców Krakowa, bezpośrednio ich kieszeni, ich 

pieniędzy, z ich podatków wypowiadali się na ten temat mieszkańcy. I my jako Radni 

Niezależni zgłaszaliśmy projekt, aby takie referendum mogło odbyć się pod koniec maja, w 

dniu wyborów do Europarlamentu po to, aby jak największa ilość mieszkańców mogła się 

wypowiedzieć, aby zapewnić wysoką frekwencję, aby w tym terminie rozstrzygnąć o tym czy 

Igrzyska Olimpijskie mają odbywać się również w Krakowie. W związku z tym, że w lipcu 

tego roku miasta oficjalnie otrzymują status miast kandydatów, termin majowy jest terminem 

właściwym bo wówczas mamy jeszcze cały miesiąc czerwiec, aby podjąć decyzję po 

ewentualnie rozstrzygnięciu referendum. Natomiast te wszystkie poprawki, te wszystkie 

konsultacje, o których tutaj Państwo mówicie owszem one są istotne i ważne tylko mogłyby 

się odbywać podczas kampanii referendalnej tak, aby dotrzeć do mieszkańców z informacją. 

To jest nic innego tylko i wyłącznie rywalizacja międzypartyjna, zgłaszanie takich projektów 

dotyczących konsultacji, kiedy można było sprawę załatwić od razu i od ręki jeszcze w 

grudniu przegłosowując 1 mln zł w budżecie na referendum i przygotowując inicjatywę 

referendalną w terminie majowym, w terminie wyborów do Europarlamentu. I to jest w 

dalszym ciągu możliwe i o to do Państwa apeluję i mam nadzieję, że uda się to 

przeprowadzić. Natomiast wszystkie te poprawki zmierzające do tego, że te konsultacje mają 

odbywać się do końca maja to oznaczają, że nie będzie możliwe referendum przed nadaniem 

miastom w lipcu przez MKOL miast tytułów czy oznaczenia miast jako miast patronackich. 

Więc to tylko jest robione po to, aby później można było powiedzieć, proszę Państwa bardzo 

nam przykro, nie można przeprowadzić referendum bo już jest za późno. I te argumenty już 

były przedstawiane w listopadzie i w grudniu, miasto już wydawało  jakieś pieniądze, więc 

już jest za późno, już nic nie można zrobić po czym pojawiają się teraz projekty konsultacji, 

które spowodują, że to referendum faktycznie nie będzie mogło się odbyć bo Państwo swymi 

uchwałami je blokujecie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Szanowni Państwo kto jest następny? Pan Bogusław Kośmider bardzo proszę. 

 

Radny – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo! 

Kiedy Kraków przystępował do walki EURO 2012 wydawało nam się, że mamy ogromne 

szanse i wydawało nam się, i tutaj na Sali wszyscy byli za tym, żeby to było. Niestety nie 

udało nam się, przez to straciliśmy możliwość zrobienia za państwowe pieniądze autostrad, 

rozbudowy Portu Lotniczego i szeregu inwestycji miejskich. One nas ominęły, ponieważ szły 

tam gdzie było robione EURO i stąd Wrocław czy Gdańsk ma Port Lotniczy wykonany za 

państwowe pieniądze, Kraków tego nie ma. I to jest sprawa pierwsza. Podejmując  

24 października uchwałę o wyrażeniu woli aplikacji w tym zakresie głosowaliśmy, ja 

przypomnę, że na 37 obecnych 1 był przeciw, Pan Kalita, 4-ch się wstrzymało, między 
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innymi Pan Komarewicz, Pani Mroczek, Pani Nowak i Pani Prokop – Staszecka. Pozostali 

koledzy byli za i koleżanki także. To mówię, ponieważ mam wrażenie, że wiedzieli za czym 

głosują, była dość burzliwa wtedy dyskusja. Po drugie, Szanowni Państwo jestem 

zdecydowanie zwolennikiem konsultacji, natomiast rzeczywiście żeby konsultować w trybie 

takim jaki w mieście podjęliśmy musi być co konsultować, musi być dokument, który jest 

wystawiony w internecie i potem do niego są zbierane informacje, zbierane zdania od 

mieszkańców itd. Rozumiem, że ten dokument będzie dopiero 15 marca. Po trzecie, tu nie 

chodzi o wyścig kto będzie pierwszy, ale te uchwały trochę się różnią, różnią się nie tylko 

terminem, ale obszarem, do którego skierowana jest konsultacja. I to jest sprawa trzecia. I 

sprawa czwarta, zdając sobie sprawę z tego, że o tym powinniśmy rozmawiać, także 

informować ludzi o różnych aspektach tego, zapraszam Państwa na 30 stycznia tutaj na salę 

obrad o godzinie 17.oo. odbędzie się pierwsza debata, na której będą i zwolennicy i 

przeciwnicy i mam nadzieję, że szereg argumentów, przygotowywanego także i tego wniosku  

znajdzie tutaj swoje miejsce i w ten sposób też jakaś forma konsultacji będzie się odbywać. 

Natomiast nie dyskutujemy, który projekt jest lepszy bo jeżeli ktoś składa projekt inny to ma 

prawo żeby go rozpatrywać i tyle. Natomiast w sprawie tego projektu kluczową sprawą jest 

termin i rozumiem, że poprawka, autopoprawka wynikająca z poprawki kolegi Radnego jest. 

Natomiast ja się cieszę, że koledzy czasami zastanawiają się nad tym, co kiedyś zrobili, papier 

i elektronika ma to do siebie, że będzie wieczna i wiemy, że kolega Gilarski głosował za 

przystąpieniem i szereg innych osób też. Rozumiem, że zdanie można zmieniać – i dobrze – 

natomiast dzisiaj mówimy nie tyle o tym czy referendum czy nie referendum tylko o tym, 

kiedy i w jaki sposób i w stosunku do kogo powinny zostać przeprowadzone konsultacje.  

I róbmy te konsultacje, róbmy je z głową wtedy, kiedy jest dokument, który pozwala się do 

niego odnieść, róbmy go w terminach, w których to powinno być zrobione i też bierzmy pod 

uwagę, że konsultacje najczęściej gromadzą  osoby, które są same wprost  zainteresowane 

tymi sprawami. Natomiast ogół mieszkańców najczęściej, mamy to po innych konsultacjach, 

tak naprawdę w tym udziału nie bierze i mamy 2 – 3 tys. osób zainteresowanych gdzie w 

Krakowie dorosłych obywateli, wyborców jest 531 tys. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Pan Józef Pilch. 

 

Radny – p. J. Pilch 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Tak Panie Przewodniczący, ma Pan rację żeśmy zagłosowali za, zagłosowaliśmy tylko 

dlatego, że nie wiedzieliśmy ile to nas będzie kosztowało. Dzisiaj zakładamy jaki to może być 

koszt organizacji tej Olimpiady, a więc to nie są miliony złotych, to już zakrawa na miliardy 

złotych. Więc ja dzisiaj mówię nie, chociaż jestem działaczem sportowym to wolę żeby te 

pieniądze przeznaczyć na obiekty sportowe, które mamy zniszczone, na szkoły, które mamy 

nie wyremontowane, to na przedszkola, do których cieknie woda, to na żłobki, które jeszcze 

nie są wybudowane na nowych osiedlach i na to chcę przeznaczyć pieniądze, a nie na bajkę, 

że będziemy Olimpiadę mieć, a której nie będziemy mieć być może. Więc na to się nie 

zgadzam i dlatego dzisiaj mówię nie, wtedy głosowałem za, teraz mówię nie bo tyle pieniędzy 

wydawać na promocję, jeśli ktoś mi będzie mówił, że  to jest promocja Krakowa, dzisiaj 

mamy 9 mln turystów, dość wypromowaliśmy, jeśli mówimy o EURO 2012 to szczerz nas 

Panie Boże żeśmy tego nie organizowali bo bylibyśmy miastem, które straciło na tym EURO, 

a nie zyskało, dzisiaj dzięki temu, że nie mieliśmy EURO zyskaliśmy, bo były cztery kluby 

sportowe, które mieszkały u nas, międzynarodowe, które mieszkały na naszym terenie i dzięki 

temu gmina miejska zarobiła. Tak, że bardzo proszę nie mówić o tym jak głosowaliśmy 
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wstępnie bo dzisiaj, konsultacja polega na tym, że dzisiaj gdybyśmy mieszkańców zapytali, 

czy chcecie za Olimpiadą, 90 % być może by powiedziało tak, ale gdy zapytamy czy chcecie 

Olimpiadę, ale będzie kosztowała 2 mld, na pewno nie powiedzą tak tylko powiedzą nie. 

Więc zapytajmy dokładnie i pokażmy ile to będzie kosztowało, a potem zapytajmy 

mieszkańców czy chcecie tej Olimpiady, o to nam chodzi, pokażmy rzetelnie, jeśli uważacie, 

że trzeba nam Olimpiady żeby zrobić drogę z Krakowa do Zakopanego to ja mówię nie, skoro 

Rząd z tym sobie nie radzi. Ja Panu nie przeszkadzam, bardzo bym prosił, żeby Pan mi nie 

przeszkadzał, tylko zależy mi na tym żeby rzetelnie podejść i pokazać mieszkańcom co 

będzie, ile ich kosztować i gdzie za pieniądze mają ich, to nie pójdzie, część pieniędzy na 

samą modernizację obiektów tylko pójdą na instytucje, które będą promować czy chcemy 

Olimpiadę czy nie, a więc to one będą w tym czasie się pasły na tych pieniądzach żeby 

promować Kraków, a jak powiedzą, że niestety nie udało się, trudno, darmo, znów Kraków 

straci tak jak EURO żeśmy stracili i chwała żeśmy stracili, bośmy zyskali. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan Mirosław Gilarski, drugie wystąpienie  

przypominam. 

 

Radny – p. M. Gilarski 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Oczywiście głosowanie, które odbyło się w październiku, również głosowałem za, natomiast 

teraz mam poczucie, że zostałem wprowadzony w  błąd przez projektodawców, dlaczego, 

dlatego, że dzisiaj wiemy jakie są koszty związane z Igrzyskami Olimpijskimi, choćby można 

podać spektakularny przykład Olimpiady, Igrzysk Olimpijskich, które przygotowano w Soczi, 

ile miliardów dolarów ta Olimpiada będzie kosztować, też na początku gdy była planowana 

była kilkakrotnie szacowana, kilkakrotnie mniej i wiele tego typu przypadków. Natomiast ja 

mówię, że są dwie istotne rzeczy w tej Państwa walce partyjnej, między innymi to, że 

chciałbym, aby jednak o tej decyzji zadecydowali mieszkańcy i tutaj nikt nie przesądza czy 

jest za czy jest przeciw tylko głos mieszkańców w tej sprawie powinien być najważniejszy i 

nie wiem dlaczego Państwo obawiacie się tego referendum w tej sprawie, a poprawki, które 

tutaj są składane  uniemożliwiają przeprowadzenie tego referendum przed decyzją MKOL 

czyli przed lipcem bo skoro konsultacje mają odbywać się do końca maja, a tak jak 

powiedziałem w ostatni weekend maja zapewne odbędą się wybory do Europarlamentu, byłby 

to najlepszy czas tego referendum, to kiedy to referendum miałoby się odbyć, czerwiec, jeden 

miesiąc jest już czasem prawdopodobnie za krótkim, aby móc to zorganizować. W związku z 

tym zamiast się tutaj kłócić i mówić, który projekt jest lepszy, który był wcześniej zgłoszony, 

a który później proponuję, abyście Państwo  zastanowili się w jakim terminie i w jaki sposób 

przeprowadzić to referendum, które będzie kosztować nie więcej niż 1 mln zł, gdyby ono 

jeszcze było w tym terminie wyborów do Europarlamentu mogłoby być odrobinę taniej 

mimo, że niezależnie dwie komisje musiałyby wówczas pracować. Natomiast jak ostatnio 

widziałem 30-sekundowy spot promujący Kraków i Igrzyska Olimpijskie dowiedziałem się, 

że on kosztował ponad 3 mln zł, więc w tej perspektywie 30-sekundowy spot reklamowy, 

który kosztuje ponad 3 mln zł, a Państwo pożałowaliście w głosowaniu nad budżetem 

głosując przeciw, 1 mln zł na referendum w tej sprawie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Bardzo proszę Pan Stanisław Rachwał. Pan Adam Migdał. 
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Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo Radni! 

Panie Radny ja chciałbym tak tylko przypomnieć, że rok 2012 i nieudane u nas rozgrywki 

EURO przyniosły pewne korzyści, które Pan niejako wtedy akceptował, bardzo duże wydatki 

również miasto musiało ponieść między innymi na remont infrastruktury nowohuckiej, gdzie 

przyjeżdżały kluby, w związku z powyższym proszę takiego populizmu nie uprawiać, szkoda, 

że Pan jeszcze nie dorzucił jakichś dzieci potrzebujących bo to rzeczywiście łzy mogłyby 

popłynąć, ja nie do tego zmierzałem, został złożony wniosek o przyjęcie tej uchwały w trybie 

dwóch czytań, procedowanie w trybie dwóch czytań, właśnie ta dyskusja pokazuje, że pewne 

momenty zastanowienia nad tym jak to sformułować, wszystko powinno się jeszcze wiedzieć. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Pan Stanisław Rachwał proszę bardzo. 

 

Radny – p. St. Rachwał 

Pani Przewodnicząca! 

Mamy prawo mieć różne zdania, mamy prawo nawet się spierać, ale nie chciałbym żeby 

kolega tu powiedział, że to jest spór pomiędzy partiami, partyjny, międzypartyjny, przecież to 

tak nie jest, spieramy się jako Radni, każdy ma prawo mieć swoje pomysły, ja rozumiem, że 

oto jest taka sytuacja, może dla mnie troszeczkę dziwna, ale, że są dwa projekty uchwały, 

każdy ma prawo, każdy Klub ma prawo złożyć projekt, rozumiem, że Rada w swojej 

mądrości przegłosuje dwa prawie identyczne po prostu projekty i OK, można się z tym 

zgodzić z tym, że chcę dla porządku i chyba w stenogramie to będzie, że Prawo i 

Sprawiedliwość zgłosiło ten pierwszy projekt, a drugi został zgłoszony przez kolegów i dwa 

projekty Rada Miasta Krakowa przegłosuje i OK. I powiem jeszcze na koniec tak,  że 

oczywiście, Pan mówi tutaj o referendum, Pan Radny Gilarski, referendum kosztuje, ale 

wcześniej trzeba zrobić pewne konsultacje, przecież  zawsze powinno się robić najpierw 

konsultacje, jeżeli w wyniku konsultacji jest taki duży rozrzut opinii wtedy można podjąć 

decyzję o referendum, a nie odwrotnie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Kto jeszcze się zgłosił? Pan Józef Pilch – drugie wystąpienie. 

 

Radny – p. J. Pilch 

Pani Przewodnicząca!  

Panie Radny ja powiem tylko tyle, EURO 2012 i tak robiliśmy stadiony i tak, decydowała 

poprzednia Rada Miasta Krakowa, nie w tej, w której ja uczestniczyłem, tylko poprzednia, a 

więc niech Pani mi tu nie mówi, że dzięki mnie tam coś remontowaliśmy, dwa stadiony były 

budowane, remontowane i zrobione, czy infrastruktura wokół tego była robiona, nie, były 

bieżąco robione inwestycje, które powodowały to, że to EUOR mogłoby wspaniale istnieć w 

Krakowie, natomiast organizacja Olimpiady to już są naprawdę wysokie pieniądze i wysokie 

nakłady, żeby miasto Kraków, będzie to o wiele więcej kosztowało. Poza tym niech Pan 

pamięta Panie Radny, że my już mamy cztery obiekty, będziemy mieć cztery obiekty, a więc 

dwa stadiony i dwie hale i do tej pory mamy tylko jednego operatora, Cracovię, natomiast 

pozostali operatorzy to są operatorzy miejscy, a więc i tak z budżetu miasta będą opłacani 

operatorzy, będą utrzymywać halą widowiskowo – sportową, centrum kongresowe i stadion 

Wisły, a więc gdy będą kolejne obiekty budowane to tak samo będzie tym zarządzać gmina 
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miejska Kraków i utrzymywać gmina miejska, a więc na samo utrzymanie obiektów 

będziemy płacić kolosalne pieniądze, warto się nad tym zastanowić. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Pan Tomasz Urynowicz. 

 

Radny – p. T. Urynowicz 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo! 

Rzeczywiście to bardzo ciekawy dzień z punktu widzenia krakowskiego samorządu, 

naprawdę koledzy w opowiadaniu bzdur i powielaniu kłamstw i mitów na temat Zimowych 

Igrzysk Olimpijskich w Krakowie dają z siebie dzisiaj naprawdę wiele i jak się słucha 

niektórych głosów to można dojść do przekonania, że gdyby nie inicjatywa organizowania 

Zimowych Igrzysk Olimpijskich to w Krakowie dla niektórych brakłoby pomysłów na to, co 

jeszcze do końca kadencji na tej sali powiedzieć i co powiedzieć tak, żeby wzbudzić 

jakiekolwiek wątpliwości co do intencji. A najciekawsza wypowiedź była Pana Radnego 

Józefa Pilcha i słuchałem ją tym bardziej uważnie bo on jako czołowy ekspert budowlany w 

Krakowie, zaprawiony w  przeprowadzeniu wielu inwestycji budowlanych, potrafi 

zweryfikować kosztorysy i potrafi także odnieść się do realnych kwot inwestycyjnych i to z 

pewnością byłoby bardzo pouczające gdyby opierał swoją wiedzę na faktach, a fakty są 

gdzieś zupełnie indziej niż Pan Józef Pilch i chyba okazuje się, że nie tylko w tej sprawie, i to 

powinno nas wszystkich bardzo martwić bo okazuje się, że nawet zgłaszanie projektów, które 

powinny integrować i łączyć bo jak wykazuje wielu z nas na tej Sali po pierwsze mówią o 

podobnym przedmiocie spraw i powinny angażować nas wszystkich w to, żebyśmy 

informowali, komunikowali się z mieszkańcami odnosząc się o faktach, to niestety na tej Sali 

są także i tacy, którym fakty przeszkadzają w uprawianiu polityki, ale cóż, może warto z tego 

typu działalności także wyciągać pouczające wnioski na przyszłość. Nie jest też tak jak 

mówią koledzy, że mamy do czynienia z dwoma takimi samymi projektami uchwał, 

wystarczy pobieżna lektura żeby zwrócić uwagę, że to mimo wszystko nie są takie same 

projekty uchwał i nie tylko dotyczy to tylko wskazania daty, którą kolega tutaj, kolega Adam 

Kalita zechciał był doprecyzować, ale przede wszystkim przedmiotu i zakresu. To co ma być 

konsultowane, czyli koncepcja organizacji Zimowych Igrzysk Olimpijskich, wspominał o tym 

bardzo wstępnie Pan Przewodniczący Kośmider, to jest dokument, który jest w trakcie 

opracowywania, pracują nad tym intensywnie zespoły zadaniowe powoływane przez miasto, 

pracują zewnętrzni eksperci wyłonieni w drodze przetargu, jest sytuacja, w której będziemy 

pod koniec, prawdopodobnie pod koniec lutego mieć tą pewną wiedzę odnoszącą się do 

planów organizacji, ale także i do kosztorysów, do tego wszystkiego, co będzie warte 

skonsultowania. I wtedy wówczas z pewnością koledzy Radni, którzy dzisiaj tak z dużą 

wprawą informują, ile to będzie kosztować będą mogli swoją dzisiejszą wiedzę zweryfikować 

z faktami, będą mogli swoje wyobrażenia o organizacji Zimowych Igrzysk Olimpijskich 

skonfrontować z informacjami przygotowywanymi na potrzeby kandydatury Krakowa, nie na 

potrzeby dyskusji politycznej, nie na potrzeby skutecznego uprawiania populizmu i próby 

dezawuowania inicjatyw, które w Krakowie są podejmowane po to, żeby Kraków był 

miastem nie tylko znanym w Europie i szanowanym, ale przede wszystkim jednym z 

najpoważniejszych miast naszego Kontynentu, bo może niektórym ta kultura Płocka, 

Raciborza i Trzyciąża tak mocno, że tak powiem, zakorzeniła się w myśleniu o przyszłości 

miasta, że nie potrafią odnaleźć się w Krakowie. Jak Szanowni Państwo znajdą wystarczająco 

dużo czasu, żeby poświęcić uwagę projektom to zwrócą uwagę na i adresatów konsultacji, 

tak, żebyśmy byli w stanie rzeczywiście odpowiedzieć na te pytania, które nurtują kolegów 

czy Kraków na tym straci czy zyska, ale także będą w stanie popatrzyć perspektywicznie dalej 
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niż listopad tego roku, a wtedy rzeczywiście będziemy mogli mówić o  pewnych wizjach. Ja 

wniosłem poprawkę do projektu uchwały kolegi, kolega wprawdzie autopoprawką rozszerza 

termin przeprowadzenia konsultacji, ja go jednak mimo wszystko doprecyzuję mówiąc o  

15 marca do 31 maja 2014 roku, to nie jest wbrew wszystkiemu tożsama data, 14 marca jest 

datą graniczną, w którym dokument powinien znaleźć się na biurku MKOL, w związku z tym 

o takiej dacie jako o dacie prezentacji dokumentu warto wyraźnie mówić. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję. Pan Adam Migdał zgłosił się, bardzo proszę Pan Józef Pilch, proszę pilnować 

czasu. 

 

Radny – p. J. Pilch 

Pani Przewodnicząca! Panie Radny! 

Wystąpienie Pańskie było nie na miejscu, nie powiedziałbym, że chamskie, ale nie na 

miejscu, bo powiem Panu, ja staż 40-letni odbywam bardzo ciężko i mój umysł na tyle swój 

pamiętam, że dzięki temu zostałem dyrektorem nie dlatego, że należę do partii politycznej, 

jak niejedni tutaj na tej Sali, i dlatego zostali dyrektorami, tylko dlatego, że spędziłem wiele 

lat na budowie i znam się na budownictwie. I muszę Panu powiedzieć, że uraził mnie Pan 

głęboko, bo mówię o miliardach złotych ze względu na to, że tyle czeka nas inwestycji, że 

tyle, Panie Radny część pójdzie pewnie z państwa, część obiecywana, nie wierzę, że to będzie 

z funduszy unijnych, ale, że państwo da, ale większość będą to pieniądze właśnie 

małopolskie, właśnie gminne, powiatowe, tu będą pieniądze szły i z tych pieniędzy będziemy, 

nawet gdyby niektóre inwestycje wziąć pod fundusze unijne to i tak miasto w to musi się 

również zaangażować bo musi na to pieniądze również dać. I jest to wielkim nietaktem, co 

Pan tu powiedział i mądrość polega na tym, że w zasadzie nie powinienem się w ogóle do 

Pana odzywać na ten temat ze względu na to, że za niski poziom, ale musiałem to powiedzieć. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Kto jeszcze z Państwa? Pan Adam Kalita i Pan Włodzimierz Pietrus, Pan 

Adam Kalita bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Ja bym jednak prosił, że może zakończmy tą dyskusję bo myślę, że dzisiaj nie czas na ten 

temat dyskutować czy  ta Olimpiada ma się odbyć czy nie, właśnie po to są konsultacje, 

miałyby być konsultacje. Ja tylko Panu Urynowiczowi powiem, że jego wypowiedź 

pięciominutowa też nic nie zawiera, żadnego merytorycznego zdania, tak sobie wyszedł i 

powiedział parę minut o czymś i tak, że jeszcze przy okazji prosiłbym żeby jednak 

procedować to w jednym czytaniu bo nie ma sensu tego przedłużać, tych dyskusji, które 

znowu za dwa tygodnie rozgorzeją, myślę, że Rada Miasta Krakowa ma wiele 

poważniejszych spraw niż tą jedną, a mianowicie czy i w ogóle czy przeprowadzić te 

konsultacje. I jeszcze na jedną rzecz chciałbym zwrócić uwagę, że nasz potencjał, także 

Radnych jak i Zarządu Miasta, Prezydenta powinniśmy skupić na tym, aby w tych 

konsultacjach wzięło udział jak największa ilość osób dlatego, że rzeczywiście prawdą jest, że 

konsultacje na poziomie 2 tys. osób są nieporozumieniem w momencie, kiedy wiemy, ile 

mamy mieszkańców Krakowa. W związku z tym radziłbym Państwu i sobie także, abyśmy 

zrobili wszystko, aby te konsultacje zaczęły być w Krakowie poważne. A czas na dyskusję o 

Igrzyskach będzie po konsultacjach. Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Pan Włodzimierz Pietrus proszę bardzo. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! 

Ja chciałem zwrócić uwagę na taki aspekt sprawy, że pojawił się dziś projekt w  procedurze, 

projekt uchwały Klubu Radnych PiS po to żeby zatrzymać pewne szaleństwo, ponieważ 

mamy duże pieniądze do wydania, ktoś tu mówi, że może państwowe, ale te państwowe to też 

są nasze pieniądze bo one nie biorą się znikąd tylko podatnicy też tego miasta płacą, nie tylko 

na miasto. I jest jeden pozytywny sygnał, że większość, czyli Platforma Obywatelska 

dostrzegła potrzebę konsultacji społecznych bo tak to byśmy dalej brnęli w ten program, w 

ten projekt na zasadzie, zobaczymy co z tego wyniknie. To jest jedna sprawa. Druga sprawa, 

pojawił się termin 15 marca jako ten, który pokaże nam tak naprawdę co się wydarzy, do 

czego zmierzamy, a wydaje mi się, że to powinno dużo wcześniej nastąpić bo każde, nawet 

mniejsze przedsięwzięcie wymaga jakichś przygotowań, choćby jakiejś małej analizy SWOT, 

która mówi o zagrożeniach, o oczekiwaniach, o jakichś hasłowych przynajmniej. Natomiast 

tutaj nie mamy nic, czyli rozmawiamy w dalszym ciągu, miasto lansuje program 

przystąpienia do Olimpiady nie mając zupełnie żadnych dokumentów, które by broniły tej 

decyzji. I na koniec jeszcze jedna sprawa, dlaczego ważne są konsultacje. Chcę przypomnieć, 

że w Krakowie mamy katalog inwestycji miejskich czyli bardzo ważnych przedsięwzięć, 

które obligatoryjnie wymagają konsultacji społecznych. Ja patrząc na takie przedsięwzięcia 

jak Olimpiada zupełnie bym sobie nie wyobrażał, żeby choćby nie było konsultacji 

społecznych nie mówiąc już o referendum, a może wyniknie sprawa, że będzie potrzebne 

referendum. I ostatnia sprawa to jest właśnie, w którym miejscu jesteśmy, jesteśmy w 

miejscu, gdzie rozpędzamy całą machinę i  jeżeli ktoś twierdzi, że 15 marca jest 

wystarczający, dobrze, możemy przyjąć, że 15 marca przeprowadzamy konsultacje tylko 

chciałbym ze strony Prezydenta mieć odpowiedź, że ten proponowany harmonogram czasowy 

nie będzie harmonogramem takim ślepym trochę, czyli żeby się nie okazało, że konsultacje 

będą za późno przeprowadzone, że będzie już to tak daleko posunięte, że w zasadzie nie ma 

odwrotu, że jesteśmy w sytuacji bez wyjścia. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Pan Adam Migdał i Pan Dominik Jaśkowiec, bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Pani Prezydent! Szanowni Państwo Radni! 

Ja chciałbym jeszcze raz wrócić do tego samego to znaczy nie chciałbym, żeby to się 

zamknęło tutaj jako taka dyskusja między partiami politycznymi bo rzeczywiście problem jest 

szerszy, dotyczy  wszystkich mieszkańców dlatego powiem też tak, że Pan Prezydent opiniuje 

pozytywnie zarówno jeden projekt uchwały jak i drugi, propozycja odbycia tego w dwóch 

czytaniach właśnie zmierza do tego, żebyśmy na spokojnie skonsultowali i skonsumowali 

obydwie te  uchwały, tą potrzebę konsultacji rzeczywiście doprowadzili do sytuacji, w której 

te konsultacje się odbędą w jak najszerszym słowa tego znaczeniu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo proszę Pan Dominik Jaśkowiec. 
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Radny – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo! 

Niewątpliwie Zimowe Igrzyska Olimpijskie są szansą na rozwój cywilizacyjny Krakowa, są 

szansą na skok i wykonanie dużych inwestycji, które są temu miastu potrzebne, dlatego też 

warto jest stworzyć dobry program inwestycyjny, który będzie  tej idei Igrzysk towarzyszył i 

warto go skonfrontować z oczekiwaniem mieszkańców, abyśmy poznali jak można jeszcze 

lepiej stworzyć jeszcze lepszy program inwestycji, służący lepiej mieszkańcom. Dlatego 

oczywiście oba projekty są dobre, natomiast referendum jest niepotrzebne i idąc w kierunku 

rozmów z mieszkańcami należy te sprawy dopiąć. A pokazuje to przykład tych 4-ch miast, 

które EURO 2012 organizowały, można dzisiaj krytykować tą ideę i cieszyć się, że w 

Krakowie EURO nie było, ale jest to taki raczej śmiech podszyty zawiścią, bo jeżeli 

zobaczymy na Wrocław, mamy tutaj projekt Tramwaj+, mamy autostradową obwodnicę 

Poznania, mamy rozwój sieci drogowej i wiele inwestycji towarzyszących EURO, które tam 

zostały zrobione. No jeżeli, jeżeli weźmiemy pod uwagę Poznań to oczywiście mamy i 

autostradową obwodnicę Poznania i drogę szybkiego ruchu, która jest wschodnią obwodnicą 

Poznania do Gniezna, mamy również drugą linię szybkiego tramwaju w Poznaniu z tunelem i 

z podziemnym odcinkiem tej linii, Gdańsk również inwestycje drogowe, inwestycje 

transportowe, o Warszawie to już nie mówię bo nawet sami przeciwnicy Hanny Gronkiewicz 

– Waltz podkreślają, że w Warszawie się dużo,  dużo inwestycji jest realizowanych. Więc 

jeżeli nie chcemy tych inwestycji to bądźmy przeciw, natomiast jeżeli chcemy, aby miasto 

zyskało takie pozytywne przyspieszenie inwestycyjne to skorzystajmy z tej szansy. A 

konsultacje według mnie – i dlatego ja ideę konsultacji popieram – są po prostu narzędziem, 

abyśmy stworzyli taki program inwestycyjny towarzyszący igrzyskom olimpijskim, który 

będzie jak najbardziej odpowiadał oczekiwaniom Krakowian, więc się ich o to pytajmy. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa? Pan Adam Kalita, nie. Szanowni Państwo czy ktoś z 

Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w niniejszej sprawie? Mam zgłoszenie naszego 

mieszkańca Krakowa, daję Panu 3 minuty jak każdemu Radnemu i bardzo proszę o 

przestrzeganie czasu, 3 minuty. 

 

Pan Grzegorz Pioterek 

Dzień dobry Państwu, moje nazwisko Grzegorz Pioterek, ja chciałem tutaj w imieniu strony 

społecznej okrągłego stołu mieszkaniowego ustosunkować się do tych konsultacji i do 

igrzysk. Proszę Państwa dla nas, dla zwykłych ludzi to jest po prostu jakiś horror, bo 

mieszkań nie ma, ludzie nie mają pracy, Kraków zanieczyszczony i Państwo tutaj 

reprezentujecie oczywiście biznes, a nie mieszkańców bo proszę Państwa wydanie 21 mld na 

inwestycje, wy mówicie, że drogi będą jak będą igrzyska, przecież to się w głowie nie mieści, 

w normalnym kraju normalnie buduje się drogi, nie dlatego, że są igrzyska, ktoś tu oszalał i 

stracił rozum, ja nie wiem kto bo tutaj prawie, że pusto jest, ja bym jednak prosił żeby za te 

kilka tysięcy siedzieć na Sesji i jednak zajmować się jak jest Sesja, a nie chodzić sobie i na 

kawę i sobie robić normalne żarty.  

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Proszę odnośnie tematu. 
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Pan Grzegorz Pioterek 

Więc właśnie temat jest taki, że to już jest przesądzone, bo to już Pan Prezydent przesądził i 

Platforma, a za którymi stoi biznes, a my tutaj umrzemy na raka, bo najwięcej w Polsce ludzi 

umiera na raka, ludzie nie będą mieli gdzie mieszkać, 40 tys. wydano na budownictwo 

mieszkaniowe, a młodzi wyjadą i będzie po prostu, będą przeprowadzane zabawy na Rynku 

za 2 mln Sylwester. Więc te konsultacje to Państwo już dawno przeprowadziliście, teraz 

pozorujecie jakieś rozmowy, nie wiadomo z kim, o czym, to się już dawno przeprowadza, a 

później ewentualnie mówi o tym, czy będą takie igrzyska, one już są przeprowadzone, 

referendum nie będzie, zrobicie igrzyska i proszę Państwa będę musiał wyjechać z tego kraju. 

To jest pełen totalitaryzm, komunizm, nie wiem  czy to Bruksela kazała czy kto to kazał, 

Moskwa już nie kazała. No więc to są właśnie /.../ 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Trzy minuty.  

 

Z powodu awarii sprzętu nagrywającego brak nagrania obrad Sesji w dniu 15 stycznia 

2014 roku  około 20 minut.  

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

/.../ Rady Miasta Krakowa, 27 listopada została tutaj wydana opinia pozytywna przez Komisję 

Mienia i Przedsiębiorczości. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy dwie opinie Komisji. Czy są inne opinie Komisji? Nie widzę. Opinia 

Prezydenta Miasta? Nie ma. Prezentacja stanowisk Klubów czy są? Nie ma. Otwieram 

dyskusję, czy ktoś z Państwa, druk  1615? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że 

Rada odbyła I czytanie projektu i wprowadzam termin autopoprawek na dzień 21 stycznia br. 

godzina 15.oo i ostateczny termin zgłaszania poprawek na dzień 23 stycznia, godzina 15.oo. 

Przechodzimy dalej, projekt uchwały w trybie dwóch czytań: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 25 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 17 NA OS. WYSOKIM W KRAKOWIE. 

Druk 1617. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty od wykupionego od gminy 

lokalu mieszkalnego położonego na osiedlu Wysokim w budynku 17, w lokalu 25, jest to 

lokal, który został nabyty od gminy miejskiej Kraków 30 kwietnia 2004 roku za cenę 

oczywiście z bonifikatą, a następnie lokal ten został przekazany na rzecz córki i zięcia. To jest 

kolejny przypadek, który już tutaj był szczegółowo omawiany w innych sytuacjach, również 

ta sprawa była przedmiotem opinii Komisji, Komisja Mienia 17 listopada wyraziła opinię 

pozytywną. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy dwie opinie dwóch Komisji. Czy są inne opinie Komisji? Nie widzę. 

Prezentacja opinii Prezydenta? Nie ma. Prezentacja stanowisk Klubów Radnych? Nie ma. 

Otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa chce się wypowiedzieć na temat druku 1617? Nie 
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widzę. Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu, wprowadzam 

termin autopoprawek na dzień 21 stycznia 2014 roku godzina 15.oo, ostateczny termin 

zgłaszania poprawek na dzień 23 stycznia, godzina 15.oo. Następny druk 1618, projekt 

uchwały w trybie dwóch czytań: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 60 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 12 PRZY ULICY TELIGI W KRAKOWIE. 

Bardzo proszę druk 1618, Pani Dyrektor Marta Witkowicz. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty od nabytego lokalu od 

gminy miejskiej Kraków, tym razem położonego przy ulicy Teligi, budynek Nr 12, lokal o 

pow. 46,43 m nabyty od gminy 25 listopada 2003 roku za cenę 8.291 zł z bonifikatą, a 

następnie przekazany na rzecz syna i synowej. I oczywiście podobnie jak już tutaj 

kilkakrotnie takie przypadki były omówione, synowa nie jest osobą bliską, stąd wniosek do 

Państwa o uznanie jednak, że ten przypadek jest przypadkiem uzasadniającym odstąpienie od 

żądania zwrotu bonifikaty. Również mamy tutaj pozytywne opinie Komisji. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję bardzo. Mamy dwie pozytywne opinie, Budżetowej, Mienia i Przedsiębiorczości. 

Czy są opinie innych Komisji? Nie widzę. Prezentacja opinii Prezydenta? Nie ma. Prezentacja 

stanowisk Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, druk 1618? Nie widzę. 

Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu, wprowadzam termin 

autopoprawek na dzień 21 stycznia godzina 15.oo, ostateczny termin zgłaszania poprawek na 

dzień 23 stycznia godzina 15.oo. Projekt uchwały w trybie dwóch czytań, druk 1619: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 60 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 20 PRZY ULICY CELAROWSKIEJ W 

KRAKOWIE. 

Bardzo proszę Pani Dyrektor Marta Witkowicz. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania  zwrotu bonifikaty od 

ceny sprzedaży lokalu nabytego z bonifikatą od gminy miejskiej Kraków w 2003 roku, lokal o 

pow. 36,39 m, następnie osoby, które to nabyły przekazały ten lokal na rzecz córki i zięcia. I 

również w tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy dwie pozytywne opinie. Czy Komisje chcą się wypowiedzieć? Nie 

ma. Prezentacje opinii Prezydenta? Nie widzę. Prezentacja stanowisk Klubów Radnych? Nie 

ma. Otwieram dyskusję, druk 1619? Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że Rada odbyła I 

czytanie projektu i wprowadzam termin autopoprawek na dzień 21 stycznia br. godzina 15.oo 

i wprowadzenie poprawek na dzień 23 stycznia br., godzina 15.oo. Przechodzimy do druku 

1620, projekt uchwały w trybie dwóch czytań: 
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WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 13 

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 12 PRZY ULICY MIŁKOWSKIEGO W 

KRAKOWIE. 

Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego przy ulicy Miłkowskiego o pow. 63,91 m, który 

został zakupiony od gminy, a następnie został przekazany na rzecz córki Pani, która była żoną 

Pana i na rzecz pasierbicy jednocześnie tego Pana, bowiem Pan ożenił się z Panią, która już 

posiadała dziecko, a więc w świetle ustawy nie była ona dla niego osobą bliską, stąd 

konieczność wystąpienia z żądaniem zwrotu bonifikaty. Również ta sprawa była przedmiotem 

analizy dwóch Komisji, opinie pozytywne są tutaj. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Mamy dwie opinie Komisji, czy są inne poza Budżetową, Mienia i Przedsiębiorczości? 

Opinia Prezydenta? Nie widzę. Prezentacje stanowisk Klubów? Nie ma. Otwieram dyskusję, 

druk 1620, nie widzę. Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu i 

wprowadzam termin autopoprawek na dzień 21 stycznia br. godzina 15.oo i ostateczny termin 

zgłaszania poprawek na dzień 23 stycznia br. godzina 15.oo. Szanowni Państwo 

przechodzimy do druku 1621: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU BONIFIKATY 

UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO NR 39  

POŁOŻONEGO W BUDYNKU NR 14 PRZY  ULICY TELIGI W KRAKOWIE. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty od 

wykupionego lokalu mieszkalnego od gminy o pow. 57,83 m, nabyty od gminy w 2003 roku, 

następnie przekazany przez osoby, które wykupiły lokal na rzecz swoich, w rozumieniu ich 

oczywiście, osób bliskich, w świetle  ustawy nie do końca czyli na rzecz córki i zięcia. I 

również w tym zakresie mamy pozytywne opinie dwóch Komisji. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Bardzo dziękuję. Mamy opinie dwóch Komisji, Budżetowej, Mienia i Przedsiębiorczości. Czy 

są inne opinie Komisji? Nie widzę. Opinii Prezydenta Miasta nie ma. Stanowiska Klubów? 

Nie widzę. Otwieram dyskusję, druk 1621? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Stwierdzam, że 

Rada odbyła I czytanie projektu i wprowadzam termin autopoprawek na dzień 21 stycznia br. 

godzina 15.oo i termin zgłaszania poprawek na dzień 23 stycznia 2014 roku godzina 15.oo. 

Szanowni Państwo zakończyliśmy procedowanie projektów uchwał. Wprowadzam przerwę  

5-minutową, proszę przyjść na salę obrad, przechodzimy do głosowań.  

 

PRZERWA 5 MINUT. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Uprzejmie proszę o powrót na salę, przechodzimy do głosowań.  Czy Kluby już są gotowe do 

głosowań? Klub Platformy, proszę o powrót na salę, przechodzimy do głosowań. Szanowni 
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Państwo na życzenie Przewodniczącego Klubu Platformy Obywatelskiej ogłaszam 15 minut 

przerwy. 

 

PRZERWA 15 MINUT. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Szanowni Państwo jest godzina 13.oo, uprzejmie proszę o powrót na salę, zaczynamy 

głosowania. Pan  Radny Adam Migdał chciał wprowadzić, bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Chciałbym prosić o wprowadzenie w trybie nagłym jeszcze uchwały kierunkowej w celu 

ujednolicenia obszarów powiązanych abonamentów postojowych w strefach P1, P2, P3, P4, 

P5, P6. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Szanowni Państwo jest do druk 1631, głos za, głos przeciw? Wprowadzamy druk 1631, 

głosem za, głosem przeciw? Głosujemy wprowadzenie druku 1631. Uprzejmie proszę 

przygotować się do głosowania. Głosujemy wprowadzenie druku 1631, głosujemy za, 

przeciw, głosem wstrzymującym się. Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? 

Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 33, 

 przeciw 0, 

 wstrzymało się 0. Wniosek został przyjęty.  

 

 Zaczynamy głosowania, druk 1578, mamy opinię Komisji Budżetowej pozytywną, 

Mienia i Przedsiębiorczości pozytywną. Czy poprawki były? Stwierdzam odbycie II czytania, 

przechodzimy do głosowania, druk 1578 głosujemy głosem za, wstrzymującym się lub 

przeciw. Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Zamykam głosowanie, 

uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 34, 

 głosów przeciw 0, 

 wstrzymały się 4 osoby, 

 1 nie brała udziału w głosowaniu. Uchwała została przyjęta. 

 

 Przechodzimy do druku 1579, głosujemy druk 1579, uprzejmie proszę o 

przygotowanie się do głosowania, głosujemy głosem za, przeciw, wstrzymującym się. Czy 

wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Dziękuję, zamykam głosowanie, uprzejmie 

proszę o wynik. 

 

 Głosów za 32, 

 przeciw 1 osoba, 

 wstrzymały się 4, 

 nie brało udziału 0. Niniejszym stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 
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 Druk 1580, uprzejmie proszę o głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się. 

Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Zamykam głosowanie, uprzejmie 

proszę o wynik. 

 

 31 za, 

 1 przeciw, 

 wstrzymało się 5 osób. Uchwała 1580 została przyjęta. 

 

 Druk 1582, uprzejmie proszę o głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się, 

uprzejmie proszę o udział w głosowaniu. Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w 

głosowaniu? Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 31, 

 przeciw 0, 

 wstrzymujących się 5. Niniejszym uchwała według druku 1582 została przyjęta. 

 

 Druk 1599, uprzejmie proszę o głosowanie, za, przeciw, wstrzymującym się. Czy 

wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 33, 

 przeciw 0, 

 2 osoby wstrzymały się. Uchwała została przyjęta. Uprzejmie proszę o wydruk. 

 

 Przechodzimy do głosowań jednoczytaniowych, druk 1607, uprzejmie proszę o 

głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się. Dziękuję, zamykam głosowanie, 

uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 37, 

 przeciw 0, 

 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1608, bardzo proszę o głosowanie, głosujemy głosem za, przeciw, 

wstrzymującym się. Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 

 

 Głosów za 39, 

 przeciw 0, 

 wstrzymało się 0. Uchwała została przyjęta.  

 

 Druk 1610, Panie Rachwał uprzejmie proszę o ciszę, druk 1610, uprzejmie proszę o 

głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się. Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę 

o wynik. 

 

 37 za, 

 0 przeciw, 

 2 osoby wstrzymały się od głosowania. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1616, bardzo proszę o głosowanie, głosujemy głosem za, przeciw, 

wstrzymującym się. Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Zamykam 

głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 
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 37 osób za, 

 przeciw 0. Uchwała została przyjęta. 

 

 Głosujemy druk 1583, głosujemy druk 1583, przechodzimy do głosowania, 

głosujemy, czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Uprzejmie proszę o wynik 

głosowania.  

 

 36 za, 

 przeciw 0, 

 1 osoba się wstrzymała. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1603, przechodzimy do głosowania, głosujemy za, przeciw, wstrzymujący się. 

Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Zamykam głosowanie, uprzejmie 

proszę o wynik. 

 

 za 35, 

 przeciw 0, 

 2 osoby się wstrzymały. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1604, uprzejmie proszę o głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się. 

Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? Zamykam głosowanie, uprzejmie 

proszę o wynik. 

 

 37 za, 

 przeciw 0, 

 wstrzymała się 1  osoba. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1605, uprzejmie proszę o głosowanie głosem za, przeciw, wstrzymującym się. 

Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 

 

 36 osób za, 

 przeciw 0, 

2 osoby się wstrzymały. Uchwała została przyjęta. 

 

 Druk 1614, mamy wniosek o rozpatrzenie w trybie dwóch czytań. Głos za, głos 

przeciw? Przechodzimy do głosowania, głosujemy wniosek o rozpatrzenie druku 1614 w 

trybie dwóch czytań. Głosujemy, czy wszyscy Państwo wzięliście udział w głosowaniu? 

Zamykam głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 

 

 36 za, 

 przeciw 2 osoby. Wniosek został przyjęty. Bardzo proszę o wydruk.  Ponieważ 

przyjęliśmy wniosek o dwa czytania w związku z tym termin wprowadzania autopoprawek na 

21 stycznia godzina 15.oo i termin składania poprawek na 23 stycznia, godzina 15.oo. 

Przechodzimy dalej.   

 

 Druk 1622, jest autopoprawka doręczona, przechodzimy do głosowania, głosujemy 

druk 1622, uprzejmie proszę głosujemy za, przeciw, wstrzymującym się. Zamykam  

głosowanie, uprzejmie proszę o wynik. 
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 39 za, 

 przeciw 0, 

 wstrzymało się 0. Uchwała została przyjęta.  

 

 Przechodzimy do druku 1630, mam projekt dotyczący rozpatrywania niniejszej 

sprawy w trybie dwóch czytań. Głos za, głos przeciw? Przechodzimy do głosowania wniosku 

o dwa czytania, druk 1630, głosujemy za, przeciw, wstrzymującym się. Uprzejmie proszę o 

wynik. 

 

 Głosów za 38, 

 przeciw 2, 

 nie brało udziału w głosowaniu 0. Wniosek został przyjęty. Niniejszym wyznaczam 

termin autopoprawek na dzień 21 stycznia 2014 roku godzina 15.oo i termin zgłaszania 

poprawek 23 stycznia, godzina 15.oo.  

 

 Projekt druku 1631, projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z paragrafem 

34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku 1631 minął termin 

zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do 

Przewodniczącej prowadzącej obrady. 

 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 

KRAKOWA W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY NR XXI/229/11 RADY MIASTA 

KRAKOWA Z DNIA 6 LIPCA 2011 ROKU W SPRAWIE USTALENIA STREFY 

PŁATNEGO PARKOWANIA, USTALENIA OPŁAT ZA PARKOWANIE 

POJAZDÓW SAMOCHODOWYCH NA DROGACH PUBLICZNYCH W STREFIE 

PŁATNEGO PARKOWANIA, WPROWADZENIA OPŁATY ABONAMENTOWEJ 

DLA NIEKTÓRCH UŻYTKOWNIKÓW DRÓG ORAZ SPOSOBU POBIERANIA 

TYCH OPŁAT. 

Referuje Pan Adam Migdał. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Właściwie sam tytuł mówi wszystko, dotyczy to ustalenia, ujednolicenia obszarów 

obowiązywania abonamentów postojowych w strefach P1, P2, P3, P4, P5, znalazł się tam taki 

niefortunny zapis o tych 4-ch ulicach, wiemy, że rodzi to pewne problemy. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Prezentacje opinii Komisji? Nie widzę. Opinii Prezydenta nie ma, prezentacja Klubów 

Radnych nie ma, otwieram dyskusję, druk 1631? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 36 

zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. Poddaję projekt uchwały 

pod głosowanie. Głosujemy druk 1631. Czy wszyscy Państwo wzięliście udział w 

głosowaniu? Dziękuję, zamykam głosowanie, proszę o wynik. 

 

 Głosów za 35, 

 przeciw 0, 

 wstrzymująca się 1, 

 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Uchwała według druku 1631 została podjęta. 
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Szanowni Państwo, jest godzina 13.15, wszystko przegłosowaliśmy. 

 

OŚWIADCZENIA I KOMUNIKATY. 

Czy ktoś chce zabrać głos? Uprzejmie proszę Pani Teodozja Maliszewska. 

 

Radna – p. T. Maliszewska 

Szanowna Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Chciałam przeprosić Marcina, nie wiedziałam, że nie ma go na Sali, moja brzydka uwaga z 

ławki, bardzo serdecznie Cię przepraszam. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Pan Marcin przyjął. Pan Zięba. 

 

Radny – p. St. Zięba 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Do protokołu, bo Pani Przewodnicząca dzisiaj bardzo ekspresowo prowadzi tą Sesję i podaje 

tylko numery uchwał i ja po prostu nie bardzo wiedziałem czy to jest spółka parkingowa czy 

Nowa Huta Przyszłości i moje głosowanie było wstrzymujące się, do protokołu ja jestem za 

tym, aby ta spółka powstała i żeby się w tej Hucie coś dobrego działo. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa? Bardzo proszę Pan Radny Hawranek. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Szanowna Pani Przewodnicząca!  Szanowni Państwo! 

Parę dni temu miałem przyjemność wziąć udział w takiej uroczystości organizowanej przez 

Stowarzyszenie Willa Decjusza, nazywa się to Laur dla mecenasa i miło zakomunikować 

mnie wszystkim Państwu Radnym, że Rada Miasta Krakowa została wyróżniona dyplomem, 

który zostawiłem w samochodzie, teraz sobie o tym przypomniałem, ale zobowiązuję się, że 

w ciągu najbliższych dwóch minut go tutaj pokażę Państwu Radnym i przekażę go na ręce 

Pana Przewodniczącego do umieszczenia w stosownej gablocie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. M. Jantos 

Chciałam zrobić post scriptum do tego, co powiedział Pan Hawranek, ja wierząc w jego 

odpowiedzialność ten dyplom mu po prostu dałam, aby on przekazał całej Radzie. Ja tam 

byłam, dałam mu ten dyplom, wiedziałam, że on nie zapomni i jakże się pomyliłam. Czy ktoś 

z Państwa jeszcze chce zabrać głos? Dziękuję. Uprzejmie proszę o sprawdzenie listy 

obecności. Pan Bolesław Kosior nieobecny, Pan Sławomir Ptaszkiewicz nieobecny, ale 

usprawiedliwiony. Usprawiedliwiony Pan Friediger i Pan Sławomir Ptaszkiewicz. 

 

 Zamykam obrady XCV zwyczajnej Sesji Rady Miasta Krakowa, godzina 13.20, życzę 

miłego popołudnia.  

 

 

 

Na podstawie kaset magnetofonowych 

stenogram wykonała: 

Maria Duś 


